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Po mnohých rokoch bol v Senici lampiónový sprievod. Foto L. Vajdová

K výročiu Nežnej  
Lampiónovým sprievodom a pesnička-

mi Karla Kryla, Tublatanky, Marty Kubišo-
vej a ďalších sme si pripomenuli v ponde-
lok 16. novembra Deň boja za slobodu
a demokraciu. 

V predvečer 20. výročia Nežnej revolú-
cie sa pred Mestským úradom zišlo nieko-
ľko stoviek ľudí, ktorí si prišli zaspomínať
na udalosti z novembra 1989. Celá spomi-
enková slávnosť s názvom Svetlonosenie
sa začala lampiónových sprievodom.
Reťaz osvetlená svetlom sviečok z lampió-
nov prešla od MsÚ cez Námestie oslobo-
denia  a presunula sa na tzv. malé námes-
tie. Zišli sa tu ľudia rôznych vekových kate-
górií. Tí starší si prišli zaspomínať na lam-
piónové sprievody konané za socializmu,
na prelomové udalosti novembra ‘89 i na
to, čo bolo pred ním. Pre tých mladších
i tých najmenších bol lampiónový sprie-
vod novým zážitkom a o tom, ako to bolo
pred 20 a viac rokmi, sa mohli dozvedieť
aj prostredníctvom tejto akcie. 

Organizátori, ktorými boli Mesto Seni-
ca, Študentský parlament, MsKS a Komisia
pre mládež pri MsZ v Senici sa snažili prib-
lížiť nielen udalosti zo 17. novembra 1989,
ale aj tie, ktoré predchádzali novembru
‘89, a to 70. výročie Opletalovej smrti
a zároveň kruté a nespravodlivé zatvore-
nie vysokých škôl v r.1939. Zaspomínalo
sa na zrod Medzinárodného dňa študent-
stva, keďže so vznikom samostatného Slo-
venska a ustanovením 17. novembra ako
Dňa boja za slobodu a demokraciu sa
Deň študentstva z kalendárov akosi vytra-
til. „Udalosti uzatvorenia vysokých škôl
17. novembra, pred sedemdesiatimi rokmi
vtedy pohli dejinami a celým svetom
a vyústili v roku 1941 v Londýne do mani-
festácie solidarity s českým študentstvom.
A práve tu bol dátum 17. 11. vyhlásený za
Medzinárodný deň študentstva,“ zaznelo
na pódiu.

Tieto historické medzníky striedali pes-
ničky, ktoré zaznievali z rádií, televízií,
z námestí práve v novembri ‘89. Spolu so
známymi senickými spevákmi a kapelami
sme si zaspomínali pri nestarnúcich pies-
ňach českých legiend Karla Kryla, Marty
Kubišovej, Jarka Nohavicu, Jana Nedvěda
či Maťa Ďurindu a ďalších. Piesne ako Sľú-
bili sme si lásku, Pravda víťazí, Holubí
dúm, Modlitba pre Martu nebolo treba
predstavovať. Tieto piesne, ktoré majú
stále čo povedať, aby sme nezaspali na
vavrínoch a videli svet tými pravými
očami, zaspievali Veronika Štefková, Stano
Zríni, Milan Kopecký, Jaro Závodský, Miro
Tehlár, Dominika Kudolániová, Janko Sle-
zák a ďalší.   (pokr. na str. 4)

Prišli sme o licenciu 
na ZZS  

Začiatkom novembra zostali pracovní-
ci Záchrannej zdravotnej služby  (ZZS),
vedenie Polikliniky Senica, n.o., samos-
práva mesta   a verejnosť zaskočená
informáciou, že senická Poliklinika  priš-
la o licenciu na prevádzkovanie ZZS.
Stalo sa tak v 2. kole tendra, keď ju
Ministerstvo zdravotníctva  nepozvalo
ani do výberového konania. Konkrétne
dôvody ministerstvo oficiálne neuviedlo.
Len kuloárové informácie prezradili, že
žiadosť údajne nespĺňala  všetky formálne
náležitosti. V tendri uspela súkromná spo-
ločnosť Live Star Emergency z Limbachu,
ktorá začne v Senici prevádzkovať ZSS od
1. apríla 2010. 

Táto téma zarezonovala aj na rokovaní
Mestského zastupiteľstva v Senici 12.
novembra, keď poslanec Milan Podhoráni
vyjadril sklamanie nad tým, že vo výbero-
vom konaní na prevádzkovanie ZZS dote-
rajší držiteľ licencie neuspel, hoci spĺňa
všetky predpoklady. Do vynikajúceho
materiálneho i personálneho vybavenia
ZZS bolo vložených veľa investícií finanč-
ných i ľudských, aby ZZS plnila svoje
poslanie pri záchrane životov na vysokej
úrovni. Primátor mesta Ľ. Parízek tlmočil
rozčarovanie  nad pochybným  výberom
a zdôraznil, že zmenou prevádzkovateľa
ZZS môže byť   ohrozený  kvalitný výkon

zdravotnej starostlivosti v meste i regióne.
Situáciou okolo ZSS sa zaoberali aj poslan-
ci NR SR  V. Novotný a P. Markovič.  Roko-
vali s riaditeľkou Polikliniky Senica, n.o,
navštívili záchranárov a presvedčili sa
o špičkovom vybavení stanice. Podľa pri-
mátora Mesto Senica požaduje  zmenu
súčasného rozhodnutia Ministerstva zdra-
votníctva SR.

O stanovisko sme požiadali riaditeľku
Polikliniky, n.o. Senica Alenu Kovačičovú,
ktoré uverejňujeme v plnom znení. 

Vážení obyvatelia 
Senice a okresu Senica,

považujem za svoju povinnosť informo-
vať vás o ďalšom pôsobení Záchrannej
zdravotnej služby – rýchlej lekárskej pomo-
ci v Senici a okrese Senica. V súčasnosti, až
do 31. marca 2010, záchranku prevádzkuje
Poliklinika Senica, n.o. Poliklinika investo-
vala  na  materiálne, technické a priestoro-
vé vybavenie stanice Záchrannej zdravot-
nej služby sumu 222 tisíc eur (6,7 mil. Sk),
aby splnila požiadavky kladené na vybave-
nie stanice záchranky a sanitky
AMBULANCIA. Vlastníme dve sanitky Mer-
cedes, plne technicky vybavené. Ako jeden
z prvých poskytovateľov záchranky na Slo-
vensku sme zabudovali telemetrický pre-
nos EKG priamo zo sanitky do kardiocentra
v Bratislave, sanitky sú klimatizované. Per-
sonálne obsadenie tvoria lekári, záchranári
a vodiči - sanitári. (pokr. na str. 4)
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Z rokovania rady
a zastupiteľstva
20. riadne zasadnutie Mestského zastupi-
teľstva v Senici sa uskutočnilo 12. novem-
bra. Rokovanie viedol primátor mesta
RNDr. Ľubomír Parízek. Na rokovaní  bolo
prítomných všetkých 25 poslancov MsZ,
ďalej vedúci  oddelení a útvarov mestského
úradu, riaditelia školských zariadení a škôl
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta a riadi-
telia organizácií založených mestom.
Mestské zastupiteľstvo zobralo na vedo-
mie:
- Správu o činnosti Zariadenia sociálnych
služieb Senica, n.o. za rok 2008. Zariadenie
prijalo prvých klientov v roku 2006, a tak
sa  stalo nevyhnutnou súčasťou siete sociál-
nych zariadení v meste. Sú v ňom poskyto-
vané sociálne služby osobám odkázaným
na opatrovateľskú službu, ale aj osamelým
rodičom s deťmi a ľuďom bez domova.
Zariadenie je momentálne financované
najmä z Trnavského samosprávneho kraja,
ale aj z rozpočtu mesta, ktoré ako zriaďo-
vateľ poskytuje každoročne zariadeniu
dotáciu z rozpočtu mesta.
- Správy o výchovno-vzdelávacej činnosti,
jej výsledkoch a podmienkach v školách na
území mesta, ktoré nie sú v zriaďovateľskej
pôsobnosti mesta za školský rok
2008/2009.
- Informáciu o zložení orgánov školských
samospráv škôl a školských zariadení na
území mesta Senica.
- Plnenie harmonogramu opráv miestnych
komunikácií a chodníkov.
- Informatívnu správu o východiskách pre
tvorbu rozpočtu na rok 2010.
Mestské zastupiteľstvo schválilo:
- Správu o sociálnej starostlivosti na území
mesta Senica v roku 2008. Správa kom-
plexne informovala o sociálnej starostlivos-
ti, ktorú poskytujú inštitúcie a subjekty na
území mesta. Podklady pre správu poskytli
Úrad práce, sociálnych vecí a rodiny v Seni-
ci, Domov dôchodcov, Domov – penzión
pre dôchodcov, Domov sociálnych služieb
v Senici, Pro Region, n.o. – zariadenie Svet-
luška, Slovenský Červený kríž, Územný
spolok Senica a Centrum privátnych sociál-
nych služieb Oáza života, n.o.
- Uzavretie zmluvy medzi mestom Senica
a obcami za účelom vykonávania sociálnej
posudkovej činnosti na dobu určitú do
31.12.2010.
- Správy  o výchovno-vzdelávacej činnosti,
jej výsledkoch a podmienkach v školách
a školských zariadeniach  v zriaďovateľskej
pôsobnosti mesta na území mesta  za škol-
ský rok 2008/2009. 
- Opatrenia mesta na zabezpečenie zimné-
ho vykurovacieho obdobia.
- Zmenu rozpočtu mesta rozpočtovým
opatrením.
- Dispozície s majetkom.
- Predloženie dvoch  žiadostí o poskytnutie
finančných príspevkov v rámci Fondu mik-
roprojektov Programu cezhraničnej spolu-
práce Slovenská republika - Česká republi-

ka 2007 – 2013  a ich spolufinancovanie
z rozpočtu mesta  a predloženie žiadosti
o poskytnutie finančného príspevku
v rámci Operačného programu Životné
prostredie na realizáciu projektu  Ovzdušie
bez prachu v meste Senica a jeho spolufi-
nancovanie a prípravu projektového záme-
ru  Výstavba strediska na zhodnocovanie
plastov v meste Senica.
Mestské zastupiteľstvo prijalo:
- Všeobecne záväzné nariadenie č. 7a
o dani z nehnuteľností – sadzby dane na
rok 2010, na základe ktorého ostávajú
sadzby daní nezmenené s výnimkou sadz-
by dane z pozemkov  v areáli bývalého
priemyselného podniku, ktoré sa navyšujú.
- Doplnenie Všeobecne záväzného naria-
denia č. 3a -  o miestnom poplatku za
komunálny odpad a drobný stavebný
odpad, no sadzba poplatku ostáva nezme-
nená na úrovni roku 2009. Dopĺňajú sa
podmienky pri platbe poplatku na splátky.
- Doplnenie Všeobecne záväzného naria-
denia č. 32 – trhového poriadku o podmi-
enkach predaja výrobkov a poskytovaní slu-
žieb na príležitostných trhoch  v Dome kul-
túry v Senici o termín konania Vianočných
trhov v dňoch 15.- 16. decembra  2009.
Mestské zastupiteľstvo zvolilo:
Mgr. Petra Sadloňa za predsedu komisie
pre šport pri mestskom zastupiteľstve. 
V interpeláciách poslancov vystúpili
RNDr. Ľubica Krištofová a MUDr. Martin
Čulen, ktorí poukázali na nutnosť riešenia
čiernych skládok, ktoré vznikajú z drobné-
ho stavebného odpadu pri bytových
domoch a prevádzkach  a na nevyhnutnosť
riešenia nedovoleného podávania alkoho-
lických nápojov mladistvým, ako aj na skva-
litnenie systému využívania športovísk
športovými klubmi v školských zariade-
niach.

8. riadne zasadnutie Mestskej rady sa
uskutoční začiatkom decembra s týmto
programom:
- Návrh rozpočtu mesta a organizácií v jeho
riadení  na rok 2010, návrh rozpočtu  mesta
a organizácií v jeho riadení na roky   2010,
2011, 2012 a návrh programového
rozpočtu.
-  VZN č. 48 o poskytovaní sociálnych slu-
žieb, o spôsobe a výške úhrad za sociálne
služby poskytované v zriaďovateľskej
pôsobnosti mesta.
- VZN  o určení  výšky dotácie na  prevádz-
ku a mzdy pracovníkov na žiakov škôl
a školských zariadení so sídlom na území
mesta v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta.
-  Správa o činnosti hlavného kontrolóra za
III. štvrťrok 2009 a plán činnosti hlavného
kontrolóra na rok 2010.
-  Plán zasadnutí MsR a MsZ na rok 2010.

Úplné znenie uznesení mestského zastupi-
teľstva ako aj zápisnica z mestského zastu-
piteľstva sa uverejňujú na
www.senica.sk/samospráva/uznesenia/zá
pisnice.                   

JUDr. Katarína Vrlová
prednostka MsÚ

Poďakovanie voličom
Vážení spoluobčania,
chcem vám čo najúprimnejšie poďako-

vať za všetky hlasy, ktoré ste mi vo
voľbách do vyššieho územného celku
odovzdali.  Najvyšší získaný počet hlasov
ma napĺňa presvedčením, že v zastupi-
teľstve Trnavského samosprávneho kraja
(TTSK) presadzujem  naše spoločné záuj-
my a ciele a že doterajšie výsledky vás pre-
svedčili o správnosti cesty. S vašou podpo-
rou ďalšie štyri roky sa budem zasadzovať
za riešenie problémov mesta Senica
i Záhoria. Vaša  podpora mi dodala novú
motiváciu, aby som svoje sily vložil do ďal-
šieho rozvoja regiónu.  Ľubomír Parízek 

primátor Senice, poslanec TTSK

Kompostáreň 
bude v Čáčove

Ministerstvo životného prostredia
poskytne mestu Senica nenávratný finanč-
ný príspevok na výstavbu Kompostárne
bioodpadov  vo výške viac ako 3,5 mil. eur.
Žiadosť podali  Mesto Senica a Technické
služby Senica v rámci operačného progra-
mu životné prostredie, prioritná os č. 4 –
Odpadové hospodárstvo. Podklady k žia-
dosti na výzvu o nenávratný finančný prís-
pevok pre projekt  pripravovali približne
rok.   

Kompostáreň bioodpadov vyrastie na
ploche 10 000 m2 na mestských pozem-
koch v lokalite za Poľnohospodárskym
družstvom Senica, časť  Čáčov, ktorá je
schválená v územnom pláne mesta práve
na takéto aktivity. 

„Účelom stavby je v súlade so smerni-
cou Rady 1999/31/ES o skládkach odpa-
dov  a redukcii množstva biologicky rozlo-
žiteľného odpadu, idúceho na skládky,
vybudovať Kompostáreň bioodpadov,
ktorá bude spracovávať odpady z údržby
verejnej zelene, drevený odpad zo stro-
mov a kríkov a podobné bioodpady
z domácností a komunálnej sféry. Nebudú
sa tu spracovávať odpady z prípravy jedál,
keďže tieto si vyžadujú hygienizáciu
v zmysle legislatívy platnej v rámci EU.
Kompostáreň bude slúžiť nielen pre mesto
Senica, ale výhľadovo aj pre blízky
región,“ informoval vedúci oddelenia
výstavby, životného prostredia a dopravy
MsÚ Senica  Ján Sališ. 

Projekt významne prispeje k zníženiu
skládkovaného odpadu, zníženiu alebo
zamedzeniu tvorby skládkových plynov
a k zvýšeniu spracovania  biologicky  roz-
ložiteľného odpadu. 

Predpokladá sa, že uvedením zariade-
nia do prevádzky sa štvornásobne zvýši
zhodnotenie odpadu oproti súčasnému
stavu a vyprodukuje sa približne   2000 ton
za rok  takto upraveného kompostu. 

V súčasnej dobe je pre realizáciu spraco-
vaná projektová dokumentácia a začali sa
činnosti, ktorých cieľom je prostredníctvom
verejného obstarávania zabezpečiť zhotovi-
teľa stavby. So stavebnými prácami by sa
malo začať už budúci rok a ukončenie
výstavby sa predpokladá v roku 2011. lv
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Zvýšenie efektívnosti
separovaného zberu

Na základe žiadosti predloženej
Mestom Senica v spolupráci s Technický-
mi službami Senica, a.s. v októbri 2008
schválil Environmentálny fond  v máji t.r.
žiadosť o dotáciu za účelom zvýšenia
efektívnosti separovaného zberu  z komu-
nálneho odpadu v meste Senica.  Žiadosť
predložili  Peniaze z dotácie sú určené
a budú použité na informačnú kampaň
o potrebe separovaného zberu.  Cieľom
kampane je zvýšenie povedomia občanov
v triedení komunálneho odpadu.

Informačná  kampaň začne v novembri
2009 a bude pokračovať v priebehu  celé-
ho roku  2010 formou doručovania propa-
gačných materiálov a letákov. V mesia-
coch november a december dostane
každá domácnosť do poštovej schránky
informačný leták. Táto kampaň  bude pre-
biehať  okrem  domácností  i v mater-
ských,  základných i stredných školách. 

V Senici sa separujú plasty, sklo, papier
a lepenka, kovy, elektrozariadenia, pneu-
matiky, batérie, žiarivky, oleje, kompozit-
né obaly, odpady NO. Ľudia si postupne
na separovanie zvykajú, čo vyplýva
z nasledujúceho porovnania. V roku 2004
bolo v Senici vyseparovaných iba približne
204 ton komunálneho odpadu,  v roku
2008 to bolo už 1332 ton. Jeden Seničan
vyprodukuje ročne 257 kg komunálneho
odpadu a vyseparuje približne 38 kg (14,8
%), keď pripočítame aj bioodpad, tak je to
64 kg (25 %). Hoci každý rok množstvo
vyseparovaného odpadu stúpa, stále je to
málo. Podľa cieľov odpadového hospo-
dárstva by sa malo vyseparovať až 60 %
z komunálneho odpadu, t. j. pri momen-
tálnych číslach v Senici 154 kg na
obyvateľa. 

Veríme, že informačná kampaň bude
mať  kladnú odozvu a jej výsledkom bude
väčšie množstvo vyseparovaného odpa-
du, ktorý sa zhodnocuje a tým nezaťažuje
životné prostredie. Informačný leták pre
domácnosti bude obsahovať i harmono-
gram zvozov separovaného zberu na rok
2010. Tento harmonogram bude taktiež
uverejnený v decembrovom čísle Naša
Senica.       

Ing. Marián Fojtlín
Technické služby Senica, a.s. 

Aqua Senica 2009: 

Ako pokryť Záhorie vodou 
Záhorie vymedzené okresmi Senica,

Skalica a Malacky je zásobované vodou
z verejných  vodovodov na 81 %. Uvede-
ná miera zásobovania je výrazne nižšia  -
o 5 % - ako je priemer pre Slovenskú
republiku. Z celkového počtu obcí a miest
Záhoria nemá doteraz vybudovaný verej-
ný vodovod 13 obcí. Z nich 11 sa nachád-
za  medzi mestami Senica a Holíč.  

O investičných zámeroch vo verejnej
vodovodnej sieti,  modernizácii  kanalizač-
ného systému a čistiarní odpadových vôd

sa hovorilo 2. novembra v Senici na  kon-
ferencii Investičné fórum Aqua Senica
2009, ktorej organizátorom boli Mesto
Senica, Združenie miest a obcí záhorskej
oblasti v spolupráci s Bratislavskou vodá-
renskou spoločnosťou (BVS).   Starostovia
a primátori sa stretli s predstaviteľmi BVS
i podpredsedom vlády Dušanom Čaplovi-
čom.  Cieľom bolo hľadanie podpory pre
projekty na dobudovanie  verejných
vodovodov  a modernizácie čistiarní odpa-
dových vôd. 

Súčasnú situáciu v zásobovaní pitnou
vodou a odkanalizovaní regiónu prezento-
val vedúci oddelenia vodárenských kon-
cepcií BVS Štefan Elek.  Konštatoval, že
Záhorie je zásobované vodou z troch sku-
pinových vodovodov – Senického skupi-
nového vodovodu, Skupinového vodovo-
du Holíč – Skalica  a Záhorského skupino-
vého vodovodu. Ich zdroje sa nachádzajú
na západnom úpätí Karpát. Sú to pramene
s vyhovujúcou kvalitou vody a väčšinou
s priaznivým výškovým potenciálom, ktorý
umožňuje distribúciu vody samospádom,
ale s kolísavou výdatnosťou, závislou na
zrážkach. Sú to aj vodárenské zdroje
v oblasti Kútov, Holíča a Skalice, voda
z ktorých však vyžaduje náročnú úpravu
v úpravniach. Záhorský skupinový vodo-
vod je v súčasnosti zásobovaný vodou
z vodárenského systému mesta Bratislavy.  

„Potrebujeme získať podporu obcí
i vlády, aby sme mohli byť úspešní v gran-
tovom konaní na dobudovanie vodovod-
nej siete v tejto oblasti,” povedal generál-
ny riaditeľ BVS, a.s. Daniel Gemeran.
Podľa neho má BVS k dispozícii projekto-
vú dokumentáciu, príslušné územné roz-
hodnutie a stavebné povolenie,  má  teda
otvorenú cestu k realizácii týchto záme-
rov.  Čo nemá, to sú peniaze.  Investičné
zámery sú rozsiahle, aj finančne náročné,
preto   potrebujú peniaze z európskych
fondov a zo štátnych prostriedkov, aby
mohla byť vytvorená chrbtová kosť záso-
bovania vodou. Riešením situácie na
Záhorí by bolo vybudovanie prívodu kva-
litnej vody z podunajskej oblasti. To si
vyžaduje  prepojenie  verejných vodovo-
dov medzi Malackami a Kútami (v celko-
vej dĺžke 47 kilometrov s predpokladaný-
mi nákladmi 30,09 milióna eur) na južnej
strane a medzi Senicou a Holíčom
(v dĺžke 16,5 kilometra a náklady na
výstavbu sú vypočítané na 12,45 milióna
eur) na severe. Tým sa vytvoria dostatočné
predpoklady, aby obce, ktoré nemajú
verejný vodovod, mali vytvorené predpo-
klady pre budovanie obecných verejných
vodovodov.  To by umožnilo  pripojiť sa na
sieť obciam, ktoré doteraz využívajú
miestne zdroje vody (Radošovce, Popu-
dinské Močidľany,  Dubovce, Koválovec,
Chropov, Lopašov, Oreské, Častkov,
Rohov, Rybky, Sobotište, Bilkove Humen-
ce a Malé Leváre). V týchto obciach bez
verejnej vodovodnej siete žije asi 7500
obyvateľov a po dokončení investícií by
dostávali pitnú vodu  v súlade s normami.  

Modernizáciu si vyžadujú aj  čistiarne
odpadových vôd (ČOV). V kategórii aglo-
merácií nad  10 000 ekvivaletných obyva-

teľov  spĺňa sprísnené kritériá na čistenie
odpadových vôd iba ČOV Skalica. Ostat-
né ČOV Malacky, Holíč a Senica  vyža-
dujú modernizáciu a intenzifikáciu, aby
zodpovedali limitom na vypúšťanie  vyči-
stených odpadových vôd a viac chránili
životné prostredie. Modernizácia ČOV
v Senici si vyžiada 5,8 mi. eur a v Holíči
10,6 mil. eur. Viera Barošková, 

foto autorka 

Volebná štatistika
Vo voľbách do samosprávnych krajov

v sobotu 14. novembra sme vo vyššom
územnom celku  Trnava zaznamenali
20,46 % účasť voličov. Za predsedu Trnav-
ského samosprávneho kraja bol zvolený
súčasný župan Tibor Mikuš ziskom 48 295
hlasov. Získal  najviac takmer 53 % hlasov
zo štyroch kandidátov. Vo volebnom obvo-
de Senica  bola účasť oprávnených voličov
nižšia, len 17,14 %. V zastupiteľstve TTSK
budú obvod zastupovať  5 poslanci: Ľubo-
mír Parízek (NEKA) 2 561  hlasov, Ferdi-
nand Beňa (NEKA) 1 760 hlasov, Štefan
Mikula (KDH, SDKÚ-DS) 1 841 hlasov  –
všetci zo Senice, Jozef Hladík (KDH,
SDKÚ-DS) 1677 hlasov  z Kútov, a Rado-
van Prstek (SMER-DS, SNS, ĽS-HZDS,
HZD) 1 902 hlasov  zo Šaštína-Stráží. bar

Chodníky opravené
Ku koncu októbra bol v meste Senica

splnený harmonogram opráv miestnych
komunikácií a chodníkov. V mestskom
rozpočte bolo naplánovaných na tieto
práce 282  148 eur. Táto suma bola
v rámci protikrízových opatrení znížená
o takmer 48 000 eur. 

Podľa vedúceho oddelenia výstavby,
životného prostredia a dopravy MsÚ Seni-
ca Jána Sališa sa úsporu podarilo dosiah-
nuť obmedzením plnenia mimoriadnych
požiadaviek a znížením rozsahu výmeny
povrchov ucelených úsekov ciest
a chodníkov. 

Podrobný harmonogram bol spracova-
ný na základe obhliadky v celom meste,
vrátane mestských častí Kunov a Čáčov.
Práce na poškodených miestnych komuni-
káciách a chodníkoch sa začali v marci
opravou výtlkov zmesou Canadermix
a pokračovali v ďalších mesiacoch. Naj-
viac opráv sa urobilo v mesiacoch jún, júl
a august. 

Samospráva tieto práce zabezpeču-
je prostredníctvom Technických služieb
Senica, a.s., s ktorými má uzatvorenú
zmluvu o údržbe a opravách miestnych
komunikácií a chodníkov. V celkovej
sume opráv je zahrnuté aj vyznačenie
priechodov pre chodcov, Stop čiar, auto-
busových zastávok, vodorovného doprav-
ného značenia, parkovacích miest na
trvalé parkovanie a oprava svetelnej sig-
nalizácie na Námestí oslobodenia, čo si
vyžiadalo 54 074 eur. Po povodniach boli
opravené aj miestne komunikácie a chod-
níky v Kunove, čo bolo financované
z peňazí vyčlenených na povodňové
práce.                                                 bar
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Prečítajte si v decembri
V poslednom tohtoročnom  čísle Našej

Senice  nájdu čitatelia dôležité oznamy.
Zverejníme výšku sadzieb dane z nehnu-
teľností, poplatku za komunálny odpad,
schválený rozpočet mesta či harmono-
gram zvozu separovaných zložiek komu-
nálneho odpadu. Naša Senica vyjde pred
vianočnými sviatkami.                                 NS

Ako prevencia i zrkadlo 
Nezisková organizácia eSlovensko, o.z.

v spolupráci s partnermi predstavila nový
vzdelávací projekt pre deti a mládež
OVCE.sk. Aj mesto Senica je partnerom
projektu, keďže podporuje projekt Zod-
povedne.sk prostredníctvom informatika
Milana Dieneša, vedúceho oddelenia
informatiky a komunikácie s verejnosťou
MsÚ. 

Projekt prináša nový slovenský animo-
vaný seriál, ktorý sa vracia k tradíciám
pôvodnej kreslenej tvorby pre deti a mlá-
dež. Jeho prvé štyri časti sa citlivou for-
mou venujú hrozbám ako je pedofília, gro-
oming (vytváranie dôverného vzťahu
dospelého s dieťaťom za účelom neskorši-
eho sexuálneho zneužitia), zverejňovanie
a zneužívanie osobných údajov a fotogra-
fií na internete, rasizmus a xenofóbia či
otázka pravdivosti informácií uverejne-
ných na internete. Pre nižšiu vekovú kate-
góriu detí má seriál pôsobiť ako prevencia,
mládeži nastavuje zrkadlo jej nevhodného
správania na internete, dospelých divákov
majú rozprávky poučiť i pobaviť. 

Rozprávky majú klasickú podobu prí-
behu boja dobra a zla so záverečným
ponaučením. Využívajú archetypové
postavy (múdry bača, naivný Jano, nevin-
né ovečky, zlý vlk a podobne). Zároveň
odzrkadľujú súčasnú kultúru detí a mláde-
že a ich životný štýl. 

„Projekt OVCE.sk je súčasťou projektu
Zodpovedne.sk, ktorého cieľom je šírenie
osvety o rizikách internetu a nových tech-
nológií. Prostredníctvom príbehov zo
sveta zvierat sme sa snažili deti zábavnou
formou upozorniť na nástrahy virtuálneho
sveta,“ hovorí Miroslav Drobný, prezident
eSlovensko. Detský portál prinesie okrem
rozprávok aj rôzne hry, komiksy, maľovan-
ky, tapety (obrázkové pozadia do počíta-
ča) či plagáty s motívmi oviec a baranov. 

eSlovensko, o.z.

K výročiu Nežnej
(dokončenie zo str. 1)

Spomienky pri týchto piesňach umoc-
ňovala projekcia umiestnená v pozadí za
spevákmi s revolučnými zábermi námestí
z Bratislavy a Prahy ako aj zábermi senic-
kých fotografov Jozefa Húšeka a Ondreja
Šimeka z generálneho štrajku, konaného
v Senici 27. 11. 1989, kde sa aj niektorí
Seničania spoznávali. 

Výberom piesní i pripomenutím histó-
rie sa postupne priebeh podujatia dostal
k revolučnému 17. novembru ‘89. „Mnohí

z vás ju pamätajú, mnohí z vás ju osobne
zažili. Oživme si však trocha pamäť všetci
a vráťme sa o dvadsať rokov späť,“ zazne-
li hlasy moderátorov na pódiu a v skratke
pripomenuli udalosti, ktoré zvykneme
nazývať zamatová, nežná, novembrová
revolúcia. A tak sme si spolu zaspomínali.

Príjemný novembrový večer prekvapil
aj samotných organizátorov (MsKS, Mesto
Senica a CVČ), keď sa na lampiónovom
sprievode a programe zúčasnilo približne
500 ľudí.

Keďže sa podujatie konané po prvýkrát
vydarilo, organizátori prisľúbili, že toto
spomienkové podujatie spojené s lampió-
novým sprievodom zorganizujú opäť
o rok.                text a foto Lucia Vajdová

Vážení obyvatelia 
Senice a okresu Senica,

(dokončenie zo str. 1)
Všetci záchranári majú vysokoškolské

vzdelanie na úrovni bakalár (4)  alebo
magister (4), len jeden ešte študuje na VŠ
popri zamestnaní. Podľa vyhlášky má byť
posádka v zložení lekár, záchranár a vodič
- sanitár. Naše posádky boli posilnené
o ďalšieho záchranára preto, lebo doba
dojazdu s pacientom do nemocnice je 25
až 45 minút a náročné výkony v sanitke
AMBULANCIA, v ktorej sa poskytuje pred-
nemocničná starostlivosť pacientovi v ties-
ni, sa zvládajú v prospech pacienta lepšie
v tomto rozšírenom tíme. Vybudovať
dobre zohratý tím záchranárov trvá 2-3
roky. Pri zásahoch, keď aj sekundy môžu
rozhodovať nielen o kvalite ďalšieho života
pacienta, ale aj o jeho prežití, je veľmi
dôležité, či je tím zohratý alebo nie. My
sme takýto tím budovali od roku 2003
a môžem prehlásiť, že je na vysokej profe-
sionálnej úrovni a zvláda na najvyššej úrov-
ni svoje povinnosti. Žiaľ, 31. marca 2010
ho rozpustíme.

Záchranky sa od roku 2005 stali zaují-
mavé pre prevádzkovanie z dôvodu ich
nového  finančného ohodnotenia. Zo stra-
tových pracovísk, ktoré sme napriek tomu
prevádzkovali, sa stali lukratívne „hrozien-
ka“ v zdravotníctve, podobne ako je zdra-
votná doprava, dialýza, CT, magnetická
rezonancia. A začal boj o „kšeft“. Mesačný
príjem je paušál vo výške 27 883 eur plus
za každý najazdený kilometer 0,7 eura,
plus platby za lieky. Výsledná mesačná
suma je cca 32 tisíc eur (960 tisíc Sk). Kto
prevádzkuje napríklad 30 takýchto staníc
ZZS, má ročný zisk najmenej 1 mil. eur (30
mil. Sk). Samozrejme nemôže mať 4-člen-
nú posádku a ďalšie nadštandardné prvky,
lebo by si znižoval zisk. Keď záchranku
prevádzkuje organizácia, ktorá zároveň
prevádzkuje aj finančne podhodnotené
výkony, v priemere má šancu držať sa
v celkovej bilancii „nad vodou“. 

Výherca výberového konania na stanicu
ZZS v Senici musel deklarovať výberovej
komisii, že má okrem technicky vybave-
ných sanitiek, priestorov pre stanicu, príst-
rešok pre sanitku aj personál. Nechápem
preto, ak toto všetko splnil, ako je možné,
že oslovuje náš personál a najmä hľadá

lekárov pre stanicu v Senici a Gbeloch,
ktorú tiež získali. Bude zaujímavé sledovať,
ako  a na akej úrovni bude zabezpečovať
svoje povinnosti. Logicky by sme mali
vyžadovať, aby ich poskytoval lepšie ako
naša organizácia. 

Úradníci od stola odpísali našu pre-
vádzku záchranky bez toho, aby reálne
videli ako funguje, akú má úroveň. Táto
vláda sa pasuje do roly sociálnej vlády
a tvrdí, že robí všetko pre „ľud tejto kraji-
ny“. Môj názor je, že výber poskytovateľov
záchraniek je proti „ľudu tejto krajiny“ a je
pre pár vyvolených v tejto krajine, ku kto-
rým naša poliklinika nepatrí. 

Od 1. apríla 2010 (a nie je to „apríl“)
bude záchranku v Senici prevádzkovať
nový prevádzkovateľ. Obavy, že bude
v Senici záchranka zrušená nemusíte mať.
Veríme, že všetci, ktorí ste potrebovali
zásah našich záchranárov pre seba či svo-
jich blízkych ste boli s našimi službami spo-
kojní. 

Prajem vám pevné zdravie a všetko
dobré. 

bar 

Pamiatka zosnulých 
Na prelome októbra a novembra sa cin-

toríny rozžiarili pestrými farbami kvetov,
vencov a zapálených sviečok. Stáli sme pri
hroboch a s našimi mŕtvymi rodičmi, súro-
dencami, priateľmi nás spájali už len spo-
mienky na dni, ktoré sme s nimi žili.
„Z komnaty trinástej návratu niet a preto
my, živí, vchádzame sem na večné mies-
to ticha, aby sme sa poklonili ich pamiat-
ke, pripomenuli si ich milovanú tvár a oči,
čo nás sprevádzali pri odchodoch a vítali
pri návratoch,“ prihovárala sa zhromažde-
ným Anna Maximová v dome smútku 29.
októbra. V pochmúrny jesenný podvečer
sa tu konala spomienková slávnosť pri
príležitosti Pamiatky zosnulých, ktorú pri-
pravili členovia Zboru pre občianske
záležitosti pri Mestskom zastupiteľstve
v Senici. Po spoločnej spomienke sa účast-
níci s horiacimi sviečkami rozišli k hro-
bom svojich blízkych, aby im tichou
spomienkou a modlitbou poďakovali za
to, že tu s nami boli.                            bar 

Oznam pre čitateľov
Záhorská knižnica Senica, ktorej

zriaďovateľom je Trnavský samospráv-
ny kraj, oznamuje čitateľom, aby vráti-
li všetky vypožičané knihy a doku-
menty. Záhorská knižnica totiž pre-
chádza na nový automatizovaný
systém. Od 1.  januára  2010 budú
sankčné poplatky za prekročenie
výpožičnej doby i za oneskorené pre-
dĺženie výpožičnej doby za každý
deň a každý dokument 0,01 eura.
Záhorská knižnica nebude účtovať
žiadne sankčné poplatky tým čitate-
ľom, ktorí vrátia všetky vypožičané
dokumenty od 1. do 20. decembra
2009.         Mgr. Katarína Soukupová

Riaditeľka  ZK Senica 
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Vďaka za ľudskosť 
„Po kvapkách vlievate nádej na život

tým, ktorým uniká,“ prihovorila sa takmer
stovke zúčastnených dobrovoľných  dar-
cov  krvi v senickom Dome kultúry riadite-
ľka sekretariátu Územného spolku  (ÚS)
SČK Veronika Kopúnková. Touto vetou na
slávnostnom stretnutí 6. novembra vyjadri-
la takmer všetko, čo znamenajú darcovia
najvzácnejšej tekutiny pre celú spoloč-
nosť.  „Žiadne slová vďaky nevyvážia vašu
ušľachtilú činnosť,“ doplnila predsedníčka
ÚS SČK v Senici  a členka Najvyššej rady
SČK Emília Potúčková. Darcovia krvi  jed-
noducho pomáhajú ostatným bez toho,
aby sa pýtali čo zato. 

Za vzácne činy ľudskosti im SČK ďaku-
je aspoň plaketami prof. Janského, ktorými
oceňuje ich mnohonásobné darovanie
najvzácnejšej tekutiny. Na slávnostnom
stretnutí odovzdávali strieborné, zlaté
a diamantové plakety prof. Janského.
Bronzové odovzdali už skôr 5. a 6. októb-
ra (zoznam darcov krvi zo Senice na konci
článku). Všetci darcovia sú prínosom pre
záchranu života a zdravia iných, lebo nik
z nás nevie, kedy bude pomoc potrebo-
vať. 

Činnosť
darcov ako
pomoc dru-
hým bez
v e ľ k ý c h
slov a pom-
p é z n o s t i
ocenil i pri-
mátor Seni-
ce Ľubomír
P a r í z e k :
„Ste vzo-
rom ostat-
ným, vaše
pravidelné
odbery krvi
dokazujú,
že to robíte
z presved-
č e n i a . “
Generálna

sekretárka SČK Zuzana Rosiarová Kesego-
vá zase v príhovore pripomenula okrem
organizovania darcovstva krvi aj ďalšie
aktivity Územného spolku SČK v Senici,
ktorý patrí k najlepším na Slovensku.
Prácu ÚS SČK v Senici  v oblasti zdravot-
níckej i sociálnej ocenil tiež  predseda
Trnavského samosprávneho kraja (TTSK)
Tibor Mikuš, ktorého list a Pamätnú meda-
ilu TTSK predsedníčke ÚS SČK Emílii
Potúčkovej  odovzdal podpredseda TTSK
Zdenko Čambal. Zároveň zablahoželal
všetkým oceneným za pravidelné darova-
nie krvi, ktorá sa ani v tejto dobe nedá
ničím nahradiť.  Z rozhodnutia Obvodné-
ho úradu  Senica tento rok ÚS SČK Senica
ako prvý na Slovensku  zriadil 22-člennú
záchrannú jednotku SČK pre potreby regi-
ónu Záhorie. Prednosta Obvodného
úradu Jaroslav Riha vyzdvihol kvality
záchrannej jednotky, ktoré preveril aj
októbrový spoločný nácvik  zložiek inte-
grovaného záchranného  systému. 

T e n t o
rok je v his-
tórii SČK
p r e t k a n ý
viacerými
výročiami -
u p l y n u l o
150 rokov
od zrodu
myšl ienky
Červeného
k r í ž a
v bitke  pri
So l fer ine ,
90 rokov
od založe-
nia federá-
cie ČK
a Červené-
ho polmesi-

aca,  90 rokov  ČSČK a 60 rokov  Žene-
vských konvencií, no jeho história je pret-
kaná aj skutkami dobra a ľudskosti bez
hraníc.   „Výročia nie sú len príležitosťou
pre hodnotenie vykonanej práce, ale sú
i príležitosťou hľadať odpovede na súčas-
né dianie vo svete, svete v ktorom sme
stále svedkami prejavov násilia, zla, ale
i vojnových konfliktov,“ pripomenula
Veronika Kopúnková.  Jednou z odpovedí
SČK na súčasné dianie je i výzva pre všet-
kých ľudí sveta pod heslom „Náš svet - vo
vašich rukách“.  Výzva pramení z odkazu
zakladateľa ČK H. Dunanta – nositeľa
Nobelovej ceny mieru, ktorá nestratila na
aktuálnosti ani po 150 rokoch:  „Každý
môže v rámci svojich možností a schop-
ností urobiť niečo, aby pomohol dobrej
veci a urobiť tento svet lepším“. 

ÚS SČK Senica patrí svojou mnoho-
strannou  činnosťou medzi najlepšie na
Slovensku. Okrem plnenia úloh darcov-
stva krvi alebo náboru, organizovania
mobilných odberov, výnimočného oceňo-
vania darcov krvi v sídle Medzinárodného
výboru  Červeného kríža  a Červeného
polmesiaca  v Ženeve, plní celý rad ďal-
ších úloh v oblasti zdravotníckej pri výuč-
be prvej pomoci, ale i sociálnej. Už 14
rokov vydáva vlastné noviny Zvesti zo
Záhoria. 

V spolupráci s Úradom práce sociál-
nych  vecí a rodiny už viac rokov realizuje
projekt dobrovoľníckych služieb. Naprí-
klad v Poliklinike v Senici  a v NsP Skalica
ročne poskytnú pracovníci SČK  odkáza-
ným občanom viac ako 30 tisíc asistencií.
Veľkú obľubu si získalo  on-line sociálne
poradenstvo pre občanov celej republiky. 

Prostredníctvom všetkých  poskytova-
ných sociálnych služieb, sú denne v kon-
takte s takmer 400 občanmi  regiónu.   Za
výsledkami práce ÚS SČK nie je len 25 stá-
lych zamestnancov, pomocnú ruku podá-
vajú i dobrovoľníci Slovenského Červené-
ho kríža. 

„Veľmi si vážime a ceníme dobrú spo-
luprácu a partnerstvo s regionálnou samo-
správou, miestnymi samosprávami, Úra-
dom práce sociálnych vecí a rodiny, zdra-
votnými poisťovňami, zdravotníckymi
zariadeniami, ale i mnohými podnikmi,
školami, inštitúciami i médiami v regióne,

Viera Brečková prevzala
zlatú Janského plaketu

bez ktorých by sme len veľmi ťažko mohli
vytvárať sociálne zázemie najzraniteľnej-
ším skupinám obyvateľstva, a preto za ich
dlhoročnú podporu a spoluprácu im
Územná rada SČK Senica udelila čestné
plakety k 90. výročiu založenia Červené-
ho kríža,“ povedala V. Kopúnková.  Čestnú
plaketu prevzal o. i. primátor Senice Ľubo-
mír  Parízek a šéfredaktorka Našej Senice
Viera Barošková. 
Bronzové Janského plakety: Adriana Brhe-
lová, Rastislav Horvát, Peter Fajnor, Miro-
slav Jonáš, Dušan Konečný, Peter Kuba,
Roman Labudek, Ingrid Martináková,
MUDr. Vladimír Nosko, Pavol Rybnikár,
Vladimír Suchán. 
Strieborné Janského plakety: Marián
Čičin, Pavol Dzindzík, František Harnúšek,
Zuzana Holovanišinová, Milan Morávek,
Anton Rázik, Tibor Švec, Bc. Ján Válek.
Zlaté Janského plakety: Viera Brečková,
Vladimír   Rosa, Miroslav Vanek. 
Diamantové Janského plakety: Jozef
Heniger. Viera Barošková, foto autorka

Držiteľ striebornej plakety
F. Harnúšek

Benefícia pre ZSS  
Zariadenie sociálnych služieb, nezisko-

vá organizácia v Senici, pôsobí v tejto sfére
4. rok. V priestoroch bývalej polikliniky
v centre meste poskytuje strechu nad hla-
vou ľuďom bez domova, je miestom núd-
zového bývania pre osamelých rodičov
s deťmi a treťou zložkou je opatrovateľská
služba. Od 1. januára 2009 pribudne štvr-
tá súčasť domov sociálnych služieb. 

Predstaviť aktivity zariadenia a ponúk-
nuť verejnosti výrobky klientov mal za cieľ
benefičný koncert, ktorý sa uskutočnil 9.
novembra v Dome kultúry v Senici. Ako
mnoho z aktivít zariadenia, aj koncert sa
konal  na základe projektu získaného
z TTSK. „Snažíme sa vypracovať a podať
každý rok niekoľko projektov, aby sme
mohli činnosť zariadenia skvalitniť a naši
klienti našli v rozšírených aktivitách napl-
nenie, radosť a potešenie,“ informovala na
pódiu riaditeľka  ZSS, n.o. Zuzana Krčmá-
riková. Asi stovka ľudí v publiku si vypoču-
la, že v ZSS z finančných zdrojov získa-
ných projektovou činnosťou od Mesta
Senica, Trnavského samosprávneho kraja
či Ministerstva práce, sociálnych vecí
a rodiny urobili napríklad v areáli zariade-
nia altánok, usporadúvajú Senioriádu,
vybudovali  keramickú dielňu... V nej vyrá-
bajú drobné úžitkové i dekoračné pred-
mety, ktoré si u časti  verejnosti navštevuj-
úcej ich podujatia, získali popularitu
i uznanie nad kreatívnou tvorbou. Časť
keramickej produkcie predávali i na bene-
fičnom koncerte a spolu s kúpou lístka tak
všetci účastníci koncertu  finančne podpo-
rili  pestrú paletu  činností v zariadení.
Výroba keramiky pomohla niektorým kli-
entom sa realizovať  a naplno rozvinúť
svoju fantáziu. 

Rozprávanie o Zariadení sociálnych
služieb sa na pódiu Domu kultúry strieda-
lo s hlavnými aktérmi koncertu – hudob-
nými skupinami Satisfaction, Ľubo Miča
Band, Applause zo Senice  a formáciou
S.F.U. a Jano Slezák.                            bar
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Prednáška pre mamičky 
Materské centrum Stonožkine slniečka

pozýva mamičky nielen z Materského
centra C na prednášku  Evy Matulovej
z Územného spolku  SČK Senica na tému
Predlekárska prvá pomoc u malých detí (o
tom ako nič nenechávať na náhodu a aj
v ťažkých životných situáciách nestratiť
hlavu a duchaprítomnosť). Uskutoční sa
vo štvrtok 10. decembra o 10.  hod. v MC.
Informácie 0908 110 814 (S. Krišáková)  SK

O čarodejníkovi 
a prvákoch 

Vo štvrtok 12. novembra, práve vo chví-
li, keď pani riaditeľka a veselá pesnička
slávnostne vítali  našich prváčikov medzi
„veľkými” žiakmi, nečakane sa zjavil čaro-
dejník… Spočiatku naháňal možno strach,
ale pozor! On len prišiel našich malých
žiačikov vyskúšať či sú hodní vstúpiť do
stavu prváckeho… Viete písať? Viete čítať?
Viete počítať? Na jeho otázky deti odváž-
ne a sebaisto kričali ÁNO. Ale vypiť nápoj
múdrosti, to už veru chcelo kus odvahy.
Nepochybujme o tom či to zvládli. Prav-
daže, áno. Veď každý si chcel hrdo pre-
vziať svoj pamätný uvítací list a krásne čer-
vené jabĺčko, ktoré je už dlho symbolom
ZŠ Sadová ulica. Aj čarodejník uznal, že si
ho zaslúžia a priložením čarovnej paličky
na plece žiaka vyhlásil: “PASUJEM ŤA ZA
PRVÁKA!”. Tak vám, naši milí prváčikovia,
želáme, aby chvíle prežité v škole boli pre
vás vždy len krásnou spomienkou a aby
ste nám rástli nielen do krásy, ale aj
múdrosti…                              S. Krišáková

ZŠ na Sadovej ulici 

Imatrikulácie na „Dvojke“ 

Vychovávateľky a žiaci deviateho roční-
ka pripravili pre prváčikov na našej Dvojke
18. novembra imatrikulačnú slávnosť.
Hoci prváci zasadli do školských lavíc 2.
septembra, slávnostne pasovaní na prvá-
kov našej školy boli až po splnení malých
úloh. V telocvični si vyskúšali svoju obrat-
nosť s loptičkou, v zaväzovaní šnúrok,
dokázali, že poznajú písmenká, čísla, trie-
diť zvieratká na domáce a lesné a rozoz-
najú ovocie od zeleniny. Na spoločný pa-
pier každý nakreslil krásny obrázok, ktorý
si sám aj podpísal. Posledná úloha bola
spoločná. Pred pani učiteľkami, staršími

spolužiakmi a rodičmi zaspievali dve pes-
ničky a povedali  básničku. Na záver zloži-
li prvácky sľub. Potom už nič nebránilo
tomu, aby ich riaditeľ školy K. Siwiec  paso-
val na prvákov našej školy. Unavení, ale s
rozžiarenými očkami si posadali a pozorne
sledovali prekvapenie od starších žiakov I.
stupňa. Tí si pre malých kamarátov pripra-
vili bohatý program plný piesní, básní a
tancov. Nevšedné  dopoludnie bolo
zakončené malou diskotékou. 

Mgr. D. Nováková  

Našim starkým 
V stredu 28. októbra sa  v Základnej

škole na Sadovej ulici v Senici uskutočnilo
podujatie pri príležitosti Mesiaca úcty
k starším s názvom Našim starkým. Komu
inému by bolo venované ako starým rodi-
čom našich žiačikov. Krátke pásmo piesní,
tanca a hovoreného slova si pre nich pri-
pravili žiaci 1.-5. ročníka. Naši starkí, ak
chcete babky, dedkovia, starí rodičia si
poďakovanie od nás právom zaslúžia. Veď
denne ich stretávame v škole i mimo nej
sprevádzajúc svoje vnúčatká do školy, na
krúžky i domov. Vždy pokojných a láska-
vých, takých, akí len starkí môžu byť.
Nehovoriac o tom, koľko času a energie
deťom obetujú, kým rodičia sú v práci...
Veríme, že sme im v tejto uponáhľanej
dobe aspoň na chvíľku dali pocítiť, akí sú
pre deti i nás ostatných dôležití... 

S. Krišáková, ZŠ na Sadovej ulici 

Opäť v STV
Pomaly je už tradíciou, že každý škol-

ský rok sa žiaci ZŠ Mudrochova ulica
zúčastňujú detských televíznych relácií
v STV ako účinkujúci alebo publikum.

Koncom októbra šiestaci a siedmaci išli
povzbudiť do publika deti účinkujúce
v populárnej relácii Minitalent show. Po prí-
chode naše pohľady taktne „skontrolovali“
pre nás známe štúdiá a televízny štáb.
Ohromili nás nielen perfektne zladené sve-
telné efekty a celková atmosféra, ale aj
známi a vtipní porotcovia, akými boli Marti-
na Šindlerová, Braňo Kostka a Peter Batthy-
any (alias známy Banán). Nechýbal humor
známeho moderátora Petra Marcina.

Napriek tomu, že bol piatok, vôbec
sme neľutovali takto strávené školské
popoludnie a neskorý príchod v noci, veď
pred nami bol víkend, v ktorom sme si
„vychutnávali“ zážitky z tejto akcie a doká-
zali sme, že vieme nielen súťažiť, ale aj
povzbudiť iných k úspechom. 

Výborne sme sa zabavili a už sa tešíme
na ďalšie super relácie od Slovenskej tele-
vízie.                                D. Ferenčíková

ZŠ na  Mudrochovej ulici 

U nás v knižnici 
Každý rok vždy štvrtý pondelok

v októbri oslavujú školské knižnice Medzi-
národný deň školských knižníc, ktorý prvý-
krát vyhlásila prezidentka Medzinárodnej
asociácie školských knižníc Blanche
Woolls v roku 1999.

Školská knižnica ZŠ Sadová ulica zor-
ganizovala pri tejto príležitosti niekoľko
akcií s cieľom zábavnou formou priblížiť
žiakom školskú knižnicu, zvýšiť záujem
o literatúru a získať vzťah k novým vedo-
mostiam. 

Žiaci 7. A triedy sa  zúčastnili tematickej
vychádzky po našom meste s názvom Lite-
ratúra bola ich vášňou.  Vychádzka bola
spojená s návštevou Záhorskej knižnice
a Mestského úradu, Tlačiarne Durlák
a mestského cintorína. Tu sme sa zastavili
pri hroboch J. Bežu a Š. Fajnora.

Žiaci 3. – 7.ročníkov  vybrali najzaují-
mavejšiu myšlienku zo svojej obľúbenej
knihy a napísali ju na strom vzácnych myš-
lienok. Strom sme vystavili v oddychovej
zóne pred knižnicou.

Pre žiakov 9. A a 9. C mal zaujímavé
a pútavé rozprávanie prichystané geograf
a cestovateľ František Kele. Rozprávanie
o M. R. Štefánikovi a M. Beňovskom oko-
renili videá a fotografie z ciest pána Kele-
ho po stopách spomínaných osobností. 

Oslavy vyvrcholili nocou v knižnici.
Tohto „nočného knižničného šialenstva“
sa zúčastnilo 12 žiakov zo 7. A. Čas od
16.30 do  polnoci si vyplnili nasledovnými
aktivitami: stavba stromu myšlienok,

literárny karneval Hádaj kto som?, súťaž
o kráľa čitateľskej gramotnosti, anketa
o akciách organizovaných školskou
knižnicou.

Pevne verím, že školská knižnica a jej
aktivity sa žiakom páčili, že strom myšlie-
nok si príde pozrieť čo najviac žiakov.
Zároveň chcem v mene svojom, aj v mene
žiakov 7. A poďakovať za vrúcne prijatie
zamestnancom Záhorskej knižnice,  Mest-
ského úradu v Senici, pánovi Durlákovi
a jeho zamestnancom.

Mgr. Edita Pláteníková
knihovníčka ZŠ na Sadovej ulici 

Poďakovanie
Materské centrum Stonožkine slniečka

v mene Ligy za duševné zdravie ďakuje
všetkým darcom, ktorí si v dňoch 13. a 14.
októbra  kúpili nezábudku ako symbol
krehkosti duševného zdravia. Prispeli sme
tým k celkovému celoslovenskému výno-
su 80 171,87 eur a podporili tých, ktorí to
naozaj potrebujú. Veľká vďaka patrí štu-
dentom SOU, SSŠP a Gymnázia L. Novo-
meského v Senici, ktorí v nemilosrdnom
jesennom počasí nezištne a s úsmevom na
tvári pomáhali ako dobrovoľníci. Len pre
zaujímavosť – v Senici sa vyzbieralo spolu
964,85 eur. Spoločne s vami veríme, že
peniaze budú použité na podporu dušev-
ného zdravia Slovákov...          S. Krišáková

Ples SČK 
Územný spolok Slovenského Červené-

ho kríža organizuje 29. januára v Dome
kultúry v Senici II. reprezentačný predva-
lentínsky ples. Vstupenky si možno kúpiť v
Dome humanity SČK na Kalinčiakovej ulici
(tel. 651 5159). Hrá hudobná skupina Mil-
kivej, na účastníkov čaká tombola za 3
300 eur, vstupné 20 eur.                     SČK
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Bezpečnosť na ulici 
- Neskracujte si cestu neo-
svetlenými a opustenými
miestami, staveniskami
a tmavými parkami.
- Venujte pozornosť svoj-
mu okoliu.
- Nechoďte v tesnej blíz-
kosti rohov budov a ich vchodov, kde
môže na vás čakať nebezpečenstvo.
- Zvýšte pozornosť pri vstupe do domu
a do výťahu.
- Po ulici choďte vždy čelom k idúcim
vozidlám, aby nikto nemohol vedľa vás
nepozorovane zastaviť.
- Ak prechádzate okolo zastaveného vozid-
la, všimnite si či v ňom niekto nesedí. Ak
áno, buďte opatrní.
- Ak pri vás zastaví vozidlo a cítite sa ohro-
zení, utekajte vždy proti smeru jazdy.
- Neprijmite sprevádzanie alebo odvoz od
ľudí, ktorých nepoznáte.
- Pokiaľ sa vraciate domov v neskorých
hodinách, požiadajte známeho, aby vás
odprevadil. Ak to nie je možné, objednajte
si taxi a čakajte vo vnútri, pokiaľ nepríde.
Šetriť v takejto situácii a prílišná emancipo-
vanosť sa mnohým ženám už nevyplatila.
- Ak chodíte často domov v neskorých
hodinách, je najvyšší čas na zakúpenie si
niektorého prostriedku na účinnú obranu.
Majte ho vždy pripravený na použitie
a naučte sa s ním zaobchádzať.
- Tašku a kabelku majte vždy uzatvorenú.
Kľúče od bytu si pripravte popredu, naprí-
klad do vrecka bundy. V prípade ohroze-
nia vstúpite do bytu alebo domu omnoho
rýchlejšie.
- Ak máte dojem, že vás niekto sleduje,
prejdite na druhú stranu ulice a zrýchlite
alebo spomaľte chôdzu. Overte si či je
neznámy stále za vami. Ak je to pravda,
hľadajte rýchlo miesto, kde je viac ľudí,
poprípade požiadajte o pomoc v najbliž-
šom dome. Pamätajte na to, ak ste boli
svedkom nejakej udalosti a neoznámite to
na políciu, umožňujete páchateľovi ďalej
pokračovať v jeho činnosti.
- Ak sa vás niekto z auta pýta na cestu,
odpovedzte mu vždy z bezpečnej vzdiale-
nosti.
- Ak máte dôvodné podozrenie, že by
mohlo prísť k útoku voči vašej osobe, vždy
sa obráťte na políciu, ktorá urobí potrebné
opatrenia a zabezpečí vám bezpečnú
cestu do vášho bytu.

U vás horieť nemusí
Požiare v domácnostiach majú mnoho-

krát tie najtragickejšie následky. Každý rok
pri nich zomrú a zrania sa desiatky ľudí,
spôsobené škody sa počítajú v tisícoch
eur. Vaša domácnosť sa môže v okamihu
zmeniť na zadymenú a rozpálenú smrtia-
cu pascu.

V snahe predísť takýmto situáciám
Okresné riaditeľstvo Hasičského
a záchranného zboru (OR HaZZ)v Senici
v spolupráci s prezídiom Hasičského
a záchranného zboru pripravilo projekt
primárnej prevencie pre dospelú populá-
ciu pod názvom Bývate bezpečne? U vás

horieť nemusí!. Cieľom tohto preventív-
neho informačného projektu je:

•zlepšenie informovanosti občanov,
ktorí bývajú v stavbách bytových
domov, o požiarnej prevencii a pred-
chádzaní požiarov v týchto stavbách
a priestoroch,

•minimalizácia rizík a nebezpečenstiev,
ktoré vyplývajú z nepremysleného
konania dospelej populácie aj detí,

•znalosť základných zásad správania sa
občanov v prípade vzniku požiaru.

Našou snahou je zrozumiteľne, čo naj-
jednoduchšou formou, upozorniť na
možné riziká a nebezpečenstvo spojené
s „bývaním“ a najčastejšie chyby, ktorých
sa občania občas dopúšťajú, či už v dobrej
viere alebo z neznalosti, mnohokrát
z nedbanlivosti, avšak veľakrát s tragický-
mi následkami. Za tým účelom HaZZ
vydal informačný leták pre občanov, ktorý
informuje o tom, ako sa správať, aby nedo-
chádzalo k zbytočným požiarom v byto-
vých domoch a ako sa treba správať v prí-
pade, keď už k požiaru príde. V priebehu
mesiaca november OR HaZZ  v Senici
v spolupráci so správcovskými organizáci-
ami bytového fondu Okresným staveb-
ným bytovým družstvom Senica a firmou
Službyt, spol. s r.o. Senica, zabezpečí
distribúciu tohto letáka do všetkých
domácností bývajúcich v bytových domov
v okrese Senica.

Či sa stanete obeťou požiaru aj vy, závi-
sí najmä od vás. Preto je dôležité, aby ste
si osvojili tieto základné pravidlá:

•nenechávajte bez dozoru plameň
plynového sporáka, kozuba či iného
tepelného spotrebiča a dbajte na
zvýšenú opatrnosť pri varení, aby
nedošlo k vznieteniu pripravovaných
pokrmov,

•pri fajčení a odhadzovaní ohorkov
cigariet do odpadkových košov dbajte
na ich dokonalé uhasenie a nefajčite
v posteli,

•zamedzte deťom prístup k možným
zdrojom otvoreného ohňa (zápalky,
zapaľovač), neriskuje a nenechávajte
deti bez dozoru,

•udržujte v dobrom technickom stave
elektroinštalácie, elektrické spotrebi-
če, kryty osvetľovacích telies a pohyb-
livé elektrické vedenia (predlžovačky),

•pri odchode z bytu nezabudnite
zhasnúť svetlá, vypnúť elektrické
spotrebiče, vypnúť elektrický alebo
plynový sporák.

Je dôležité si uvedomiť, akú hodnotu
má ľudský život, zdravie i ochrana nášho
majetku..., preto v spoločných priesto-
roch bytového domu: 

•neskladujte rôzny materiál (starý         
nábytok a pod.) pred rozvodnými
zariadeniami elektrickej energie, plynu
a vody, pretože v prípade požiaru
a zadymenia priestorov sťaží vypnutie
zariadení a spomalí zásah hasičskej
jednotky,

•neukladajte rôzny materiál (starý
nábytok, bicykle a pod.) na schodis-
kách a chodbách, po ktorých budete
v prípade požiaru unikať (pri výpadku

elektrickej energie a zadymení nebudete
vidieť prekážku a pri narastajúcej panike
stačí jedno zakopnutie...),

•dozerajte na vybavenosť a akcie
schopnosť nástenných hydrantov
a hasiacich prístrojov, pretože je to
jediná možnosť, ako začínajúci požiar
uhasiť (vodu možno použiť len po
vypnutí elektrickej energie) alebo
zabrániť jeho šíreniu. Ak niekto
vykráda hydrantovú skriňu vo vašom
dome alebo odcudzí hasiaci prístroj,
ohrozuje tým aj vás.

Čo robiť pri požiari v byte? V prípade vzni-
ku požiaru:

•volajte hasičov – tiesňová linka 150
alebo 112!

•opustite priestor a budovu ohrozenú
požiarom a dymom po únikových
cestách,

•ak nemôžete opustiť priestor, zatvorte
sa v miestnosti čo najďalej od ohniska
požiaru,

•nepodliehajte panike a zachovajte
pokoj,

•ak je kľučka na dverách horúca, dvere
neotvárajte,

•na zabránenie prieniku dymu utesnite
dvere mokrým uterákom,

•volajte alebo mávajte z okna, prípadne
vyveste plachtu alebo odev z okna,
čím upozorníte na seba hasičov
v prípade, ak stratíte hlas,

•pri pohybe v miestnosti sa držte pri
zemi, pretože dym stúpa hore,

•dýchajte cez improvizované rúško
(namočená vreckovka),

•neschovávajte sa pod posteľ alebo
pod skriňu,

•hasiči vždy prídu k požiaru o pár
minút – nezúfajte – pomoc je na
ceste!

LINKY TIESŇOVÉHO VOLANIA SÚ:
112  Jednotné európske číslo tiesňového

volania
150 Hasičský a a záchranný zbor
155 Záchranná zdravotná služba
158 Polícia
159 Mestská polícia

Mjr. Ing. Štefan Ovečka
OR HaZZ v Senici

Dni zelá
Aj druhý výlet uskutočnil Dozorný

výbor (DV) Coop Jednota Senica pre svo-
jich členov skôr než vyhasli dni leta. Tak-
mer 50 členov Jednoty Senica sa zúčastni-
lo 3. októbra na zájazde do Stupavy na
Stupavský jarmok, už niekoľko rokov
nazvaný Dni zelá. Seničanov a Častkova-
nov vítali desaťkilové hlávky kapusty
a ostatné pokrájané bublali v hlbokých
kotloch (pripravené na reprezentačný
obed). Každý si užíval jarmok po svojom.
Jedni sa venovali skôr ochutnávke jedla,
druhí sa snažili preskúmať každý stánok.
A veru ich tam bolo neúrekom! Krízou Stu-
pavský jarmok rozhodne neutrpel, ba
peniaze ostali aj na vystúpenia početných
súborov v mestskom parku. Všetci boli
spokojní. Mgr. Jela Petrová
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Rebríček najpredávanejších kníh

v internetovom kníhkupectve vydavateľstva Arkus  www.vydarkus.eu – november 2009
autor: názov: vydavateľ:

1. McNish, C.: Anjel Arkus
2. Earhart, K.: Smieškov veľký plán Arkus
3. Earhart, K.: Smieško Veselé kopýtko Arkus
4. Lloyd,J.,Rees, E.: Prelietavé známosti Ikar
5. Gray, J.: Mars a Venuša navždy spolu Ikar
6. Hopkins, C.: Do raja tadiaľto Arkus
7. Jaekel, F.: Caesar a zrada na Kapitole Arkus
8. Badegruber, B.: Příběhy pomáhají s problémy Portál
9. Ginsberg, D.:  Anonymný rukopis Arkus

10. Brezina, T.: Kto zachráni lesný zverinec Arkus
11. Brezina, T.: Kto škrieka v prázdnej klietke Arkus
12. Hemingway, E.: Pohyblivý sviatok                                    Slovenský spisovateľ

Kompletnú ponuku Arkusu nájdete i na internetovej stránke www.vydarkus.eu, kde je
možné už i predplatiť si Hádajka aj Detské doplňovačky.  

Novinka vydavateľstva Arkus:

Shemin, Robert: Ako to, že ten idiot je bohatý, a ja nie?
Preklad z angličtiny: Viera Gregorcová
Bestseller! Autor ponúka množstvo rád, ako zbohatnúť s využitím „sedliackeho rozumu“,
zdravých obchodných princípov a s ochotou riskovať.
Pevná väzba, 240 strán, formát 240 x 160 mm, cena: 9,95 eur/299,75 Sk. 

Hádajko 2/10 a kýchajúca veľryba
A už je na obzore ďalšie dobrodružstvo! Teraz sa dozvieš o veľrybe, ktorá strašne, ale nao-
zaj strašne kýcha! Oči jej pritom bezmála vypadnú z jamôk a chvostom plesne tak, že sa
zakaždým rozpúta silné vlnobitie. Všetci sa cítia ohrození – ryby zo susedstva, ale i lode,
ktoré plávajú okolo. Veľryba však nedokáže prestať... Dokážeš jej pomôcť? Formát A6, 32
strán, cena: 0,86 eur/26 Sk.

Detské doplňovačky 6/09 ľadové
Posledné tohtoročné číslo Detských  doplňovačiek je plné ľadového vetra a snehových vlo-
čiek. Je tu zima – aspoň na stránkach nášho časopisu celkom určite. Čakajú vás „ľadové“
doplňovačky, spájačky, hádanky a dve súťaže. Formát A5, 16 strán, cena: 0,73 eur/22 Sk.

Seniori spievali 
V Dome kultúry v Senici sa 16. októbra

uskutočnila Krajská prehliadka speváckych
súborov seniorov pod záštitou Trnavského
samosprávneho kraja. Zúčastnilo sa jej 7
súborov so 104 účinkujúcimi. Zaspievať
prišli súbory z Kuklova, Holíča, Hlbokého,
Moravského Svätého Jána, Hrnčiaroviec,
Voderad a Brestovian. Stretnutie sa konalo
pod názvom Most medzi generáciami
s posolstvom kultúrneho dedičstva. Vystú-
penie okrem seniorov zo Senice videli
i hostia z družobného mesta Velké Pavlo-
vice, aj študenti z Obchodnej akadémie
a Gymnázia L. Novomeského v Senici so
svojimi pedagógmi.

L. Voleková

Stretnutie s dôchodcami
Ani pochmúrne upršané jesenné poča-

sie nezabránilo seniorom v účasti na stret-
nutí s predstaviteľmi samosprávy pri príle-
žitosti Mesiaca úcty k starším. Slávnostné
podujatie sa konalo 27. októbra  v Dome
kultúry, kde sa asi  400 seniorom zo Seni-
ce prihovoril  primátor mesta Ľubomír
Parízek a predsedníčka Mestskej  organi-
zácie Jednoty dôchodcov Slovenska (MsO
JDS) Božena Hradská. Pozvanie na túto
slávnosť prijal i zástupca primátora Peter
Hutta. Primátor Senice vyslovil všetkým
dôchodcom  poďakovanie za celoživotnú
prácu  v prospech mesta a zaželal im zdra-
vie,  spokojnosť v rodinách a radosť z vnú-
čat.  Kultúrny program zostavilo Centrum
voľného času  detí a mládeže z činnosti
ich krúžkov. Rezké tanečné kreácie súbo-
ru Kopaničiar z Myjavy boli milým  pre-
kvapením pre všetkých. Vystúpenie súbo-
ru primátor zabezpečil ako  náplasť za zru-
šené Senické kultúrne leto. Deti z krúžkov
CVČ i Kopaničiar  vyvolali u seniorov  spo-
mienky na  mladosť a v rozžiarených tvá-
rach starých rodičov sa v nejedných oči-
ach zablyskli slzičky dojatia. Za  krásne
vystúpenie boli účinkujúci odmenení
veľkým potleskom. Po programe a občer-
stvení do tanca a na počúvanie hrala
dychová hudba Seničanka. L. Voleková 

Okienko JDS
- 30. októbra sa seniori
z Mestskej organizácie Jed-
noty dôchodcov Slovenska
(MsO JDS) v Senici zúčastnili na stretnu-
tí v Trnave pri príležitosti Mesiaca úcty
k starším, ktoré pre seniorov pripravil
Trnavský samosprávny kraj pod záštitou
jeho predsedu Tibora Mikuša. Príjemné
predpoludnie prítomných obveselila
dychová hudba Šúrovanka. Všetkých
privítali podpredseda TTSK Augustín
Pullman a predsedníčka Krajskej organi-
zácie JDS v Trnave Margita Fabianová.
Po slávnostnom obede bolo v Divadle
Jána Palárika predstavenie hry Vrátila sa
raz v noci, kde hlavnú úlohu Fanny stvár-
nila  herečka Božidara Turzonovová.
Predstavenie sa všetkým páčilo
a odchádzali domov s dobrým pocitom.

- Klub dôchodcov na Továrenskej ulici je
od 1. novembra otvorený od 13. do 17.
hod. 
- Členské príspevky sa budú vyberať až
po 1. januári 2010 v sume 2 eurá.
- V decembri MsO JDS pripravuje stret-
nutie s jubilantmi nad 80 rokov. Pozván-
ky budú osobne doručené.
- MsO JDS v Senici pripravuje III. stretnu-
tie Silvester 2009. Záujemcovia sa môžu
prihlásiť v Klube dôchodcov na Továren-
skej ulici u predsedníčky Boženy Hrad-
skej.
- Pozývame seniorov sa posedenie pri
živej hudbe, ktoré bude 10. decembra
o 15. hod. v zasadačke budovy Coop
Jednota v Senici.                   L. Voleková

Stretnutia s fotografiou
Ešte do 10. decem-

bra majú priaznivci
fotografie príležitosť
vidieť tvorbu fotogra-
fov fotoklubu AMfoto
z Uherského Brodu,
ktorá je sprístupnená
v Záhorskom osveto-
vom stredisku.
V rámci projektu
Senický fotorok čle-
novia fotoklubu

z Moravy predstavili pestrý záber pro-
dukcie. „Zameranie jednotlivých členov
združenia je rôznorodé – portrét, krajina,
makro, reportáž, zvieratá, dokument,
výtvarná fotografia, montáž. Niektorí
dávajú prednosť klasickému spracovaniu
fotografií v čiernobielom i farebnom pre-
vedení, iní preferujú digitálne spracova-
nie,“ predstavila klub riaditeľka Záhorské-
ho osvetového strediska Ľubica Krištofová. 

Na výstave s názvom Stretnutia vysta-
vujú Zdeňek Zábranský (predseda),
Michal Tomeš, Lenka Mikušková, Radovan
Chvíla, Marcela Vaculíková, Jan Vaculín,
Libor Velan, Laďa Janča. 

Návštevníci na fotografiách môžu
obdivovať nádhernú prírodu Bielych
Karpát, bohaté folklórne tradície, aj vytrá-
cajúci sa tradičný život obyčajných ľudí,
portréty.                                  text a foto bar
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Držiteľ Ceny senickej mládeže Mgr. Roman Ravas (vpravo) spolu s primátorom
Senice a predsedníčkou ŠP. Foto Viera Barošková

Deň študentstva
na radnici  

Symbolických 17 ocenených študentov
stredných škôl a Cena senickej mládeže –
to bolo súčasťou tohtoročného Dňa
študentstva na radnici. Pri tejto príležitosti
sa v obradnej  sieni senickej radnice
9. novembra  spomínalo na uzavretie
vysokých škôl nacistami  17. novembra
1939 a smrť vodcu vtedajšej demonštrácie
Jana Opletala i na novembrovú atmosféru
ulíc spred dvadsiatich  rokov.  

Uplynulo už 70 a 20 rokov od udalostí,
na čele ktorých boli študenti. „Medziná-
rodný deň študentstva i Deň boja za slo-
bodu a demokraciu sú  príležitosťou  pri-
pomenúť  si silu vtedajšieho diania,  zasta-
viť sa  a uvedomiť si kto sme, kam kráča-
me a čo chceme od života. A že nemáme
iba nadobudnuté výhody a práva, ale tiež
povinnosti,“ povedali na úvod slávnosti
moderátorky Dominika Kurtová a Loriana
Cintulová.  Študentská hymna Gaudeamus
igitur z úst študentov a riaditeľov všetkých
stredných škôl a ďalších hostí dala poduja-
tiu správnu atmosféru, spoločne so slova-
mi piesne Sľúbili sme si lásku, ktorá sym-
bolizovala novembrové dni 1989.  „Je to
dátum, ktorý znamenal veľa pre našich
rodičov. Mali vtedy dvadsať, dvadsaťpäť
a práve ich generácia stála pri  zrode dneš-
nej demokracie. Musela prežiť veľké, nie-
kedy ťažko sa rodiace revolučné  zmeny
v našej republike, ale zvládli to. Zvládli to
pre nás!,“ pripomenuli moderátorky
zásadné zmeny v spoločnosti odvíjajúce
sa od 17. novembra 1989.  

Primátor Senice Ľubomír Parízek v prí-
hovore študentom povedal, že je dôležité
pripomínať si historické  medzníky v živo-
te krajiny a poučiť sa z minulosti. „Žijete
v slobodnom demokratickom svete a dnes
už neviete, čo znamenalo nemôcť slobod-
ne cestovať, študovať, vyjadrovať  svoju
vieru. Vaše možnosti sú dnes prakticky
neobmedzené. Samozrejme, je kríza, sú

problémy, ale problémy boli vždy, v kaž-
dej historickej epoche. Ide o to, ako sa
s nimi dokážeme popasovať. Prajem vám
veľa vnútornej energie na prekonávanie
prekážok, odvahu presadiť sa v živote,
mať svoj názor, srdce na správnom mies-
te. Aby ste vždy dokázali  rozlíšiť pravdu
od lži,“ prihovoril sa študentom primátor
Senice. Poďakoval tiež riaditeľom stred-
ných škôl a pedagógom za výchovu
a vzdelávanie mládeže a zaželal im, aby
z ich študentov vyrástli ľudia, ktorí sa
dobre uplatnia v živote. 

Potom primátor mesta odovzdal štu-
dentom štyroch senických stredných škôl
Pamätnú plaketu mesta a všetci sa zapísali
do Pamätnej knihy Senice ako ocenenie
za vynikajúce študijné výsledky, za mimo-
riadnu mimoškolskú činnosť a za repre-
zentáciu školy a města Senica. 

Súčasťou slávnosti bolo i odovzdanie
Ceny senickej mládeže. Cena  je poďako-

vaním  osobnosti Senice, ktorá sa po celý
život stará o mládež a dáva jej i čosi navy-
še.  Anketa sa robila po štvrtý raz. Tento
rok formou internetového hlasovania na
oficiálnej stránke Mesta Senica. Z nominá-
cií MUDr. Martin Čulen, šéf tréner karate,
Dominika Vaculová, členka vedenia Zdru-
ženia saleziánskej mládeže Domka,
Ing. Milan Danihel, učiteľ spoločenského
tanca,  najviac hlasov dostal Mgr. Roman
Ravas, pedagóg na Gymnáziu L. Novo-
meského v Senici. Cenu mu odovzdala
predsedníčka Študentského parlamentu
mesta Ivana Bachurová a primátor mesta
Ľubomír Parízek.  

Takto o ňom napísali študenti gymná-
zia:  „Pán Ravas vyštudoval na Prírodove-
deckej fakulte Univerzity Komenského
v Bratislave. Na gymnáziu učí biológiu,
matematiku a informatiku. Vedie tiež
záujmové krúžky v týchto odboroch. 

(pokr. na str. 2)

Študenti Gymnázia L. Novomeského

Študenti SSOŠ podnikania 

Študenti SOŠ



Naša Senica 11/2009

10

Štu
de

nt
sk

é l
ist

y Deň študentstva
na radnici 
(dokončenie zo str. 1)

Práve vďaka nevšednej kombinácii bio-
lógie a informatiky sú jeho hodiny niečím
atypické. Znalosti vyhľadávania na inter-
nete a programovania využíva na to, aby
pre študentov  vytvoril zaujímavú formu
štúdia. Robí internetové stránky, kde sa
nachádza celé učivo a dokonca je aj tro-
chu spestrené čitateľovou spoluprácou.
To, že učiteľ má po poslednom zvonení už
voľno, nemusí v niektorých prípadoch pla-
tiť, a pán učiteľ Ravas je jedným z nich.
Internetová stránka, rôzne projekcie na
hodiny a vyhľadávanie zaujímavostí sú
väčšinou jeho prácou vo voľnom čase
a práve to je obdivuhodné. Študenti gym-
názia to oceňujú, majú jeho hodiny radi
a dokonca sa na ne radi pripravujú.“           

V programe slávnosti sa predstavili štu-
denti Nikola Brezovská hrou na saxofón
a spevom a Vanesa  Sládečková recitáci-
ou.  Na záver podujatia študenti hovorili
o svojich aktivitách i pripravovaných Štu-
dentským parlamentom.     

Viera Barošková, foto autorka 

Študenti OA

Ocenení študenti
Gymnázium L. Novomeského 

NATÁLIA MINÁRIKOVÁ   
Je všestrannou študentkou 4. ročníka.

Dosahuje výborné študijné výsledky. Pra-
videlne sa zúčastňuje na dejepisných súťa-
žiach. V minulom školskom roku bola
úspešnou riešiteľkou národného kola deje-
pisnej olympiády.    

ANDREJ MUDROCH
Patrí k výborným študentom, matemati-

ka a fyzika sú jeho obľúbené predmety.
V minulom školskom roku bol úspešným
riešiteľom krajského kola matematickej
a fyzikálnej olympiády. Je žiakom  7. roční-
ka osemročného gymnázia.    

DOMINIKA KURTOVÁ
Je úspešnou študentkou ôsmeho roční-

ka, so vzorným a aktívnym prístupom
k plneniu úloh počas celého štúdia. Aktív-
ne sa podieľala na zakladaní Študentskej
rady v škole   a je jeho predsedníčkou.
Štvrtý rok pracuje tiež v Študentskom par-
lamente, kde je podpredsedníčkou a hla-
vnou redaktorkou Študentských listov.
Táto práca vyžaduje tvorivosť, rozhľade-
nosť, zodpovednosť a to Dominika spĺňa.

Nezľakne sa tiež žiadnej výzvy a vie moti-
vovať druhých. Naviac je výbornou taneč-
níčkou.

KATARÍNA MIHÁLYOVÁ
Jej výborný prospech a vzorná

dochádzka sú prejavom  zodpovedného
prístupu k plneniu študijných povinností.
Zúčastnila sa krajského kola chemickej
a fyzikálnej olympiády, v ktorom bola aj
úspešnou riešiteľkou.

PAVOL KLAČANSKÝ
Študent 3. ročníka  patrí k výborným

študentom. V krajskom kole súťaže Zenit
získal vynikajúce 2.miesto.  Zúčastnil sa
krajského kola fyzikálnej olympiády. 

Súkromná stredná odborná škola pod-
nikania   

MIRIAMA LACHATOVÁ
Je úspešnou študentkou 4. ročníka.

Dosahuje vynikajúce vzdelávacie výsledky
a úspešne reprezentuje školu i mesto vo
volejbale. Zúčastnila sa na majstrovstvách
SR kadetiek. V minulom roku hrala ligu vo
Viedni. Jej cieľom je úspešne zmaturovať,
pokračovať v štúdiu na vysokej škole
a hrať volejbal za ženy.

ALŽBETA VAŠKOVÁ 
Počas celého 4-ročného štúdia dosaho-

vala výborný prospech. Reprezentovala
školu na celoslovenskom kole olympiády
v španielskom jazyku a zároveň sa zúčast-
ňuje i olympiád v nemeckom jazyku. Vo
voľnom čase aktívne spolupracuje s orga-
nizáciami, ktoré realizovali charitatívne
podujatia a zbierky.                                     

PAVOL JEDINÝ
Je študentom 3. ročníka a dosahuje

vynikajúce výsledky. Pravidelne sa zapája
do všetkých podujatí a súťaží z oblasti
informačných technológií. V minulom
roku sa zúčastnil súťaže Cookie, ktorej cie-
ľom je šíriť osvetu a zodpovedné používa-
nie internetu, mobilnej komunikácie
a nových technológií.  Z celého Slovenska
sa zapojilo do súťaže 130 žiakov, Pavol
Jediný obsadil vynikajúce 3. miesto. 

Stredná odborná škola 

KATARÍNA VOJTKOVÁ
Je žiačkou 2. ročníka nadstavbového

štúdia vlasovej kozmetiky. V štúdiu dosa-
huje dobré výsledky a je 15-násobnou dar-
kyňou krvi. Aktívne sa zúčastňuje kultúr-
nych akcií usporiadaných školou. Je sve-
domitou študentkou a zaujíma sa o svoju
profesiu.  

PATRÍCIA MATULOVÁ
Žiačka dosahuje výborné

výchovno–vyučovacie výsledky. Navšte-
vuje 3. ročník odboru  kozmetička. Aktív-
ne sa zapojila do projektu Enersol v rámci
ktorého reprezentovala SR  na medziná-
rodnom kole Enersol  v Prahe. 

DOMINIKA JASTRÁBOVÁ
Je žiačkou  3. ročníka odboru kaderníč-

ka. Už od príchodu na SOŠ sa zapojila do
práce v Rade školy. Pravidelne sa zúčast-
ňuje kaderníckych súťaží v rámci školy.       

Obchodná akadémia

SIMONA KOPRLOVÁ
Počas celého štúdia sa aktívne zapájala

do mimo vyučovacej činnosti. Školu repre-
zentovala vo vedomostnej súťaži Mladý
Európan v okresnom i krajskom kole. Vyni-
kajúce umiestnenie získala i v súťaži štu-
dentov stredných škôl v spracovaní infor-
mácií na počítači, kde v krajskom kole zís-
kala 1. miesto a postúpila do celosloven-
ského. Tu sa umiestnila na 2. mieste.           

LÝDIA ELIÁŠOVÁ 
Je študentkou 3. ročníka. Druhý rok

pracuje ako predsedníčka Študentskej
rady pri OA Senica. V predchádzajúcom
školskom roku zvíťazila v Trnavskom
samosprávnom  kraji v súťaži Modelový
Európsky parlament (MEP) a postúpila do
celonárodného kola. V októbri 2009 sa
zúčastnila zasadnutia MEP v Národnej
rada SR ako členka Výboru pre zamestna-
nosť a sociálne veci. Vďaka svojmu postu-
pu do celoslovenského kola sa v ďalšom
ročníku Modelového Európskeho parla-
mentu zúčastní ako prezidentka jedného
z výborov.

PATRÍCIA KERECMANOVÁ   
Výborné študijné výsledky dosahuje

počas celých 4 rokov štúdia. Medzi jej naj-
väčšie záujmy patrí šport. Venuje sa volej-
balu, je hráčkou extraligového mužstva
žien a hráčkou Centra talentovej mládeže
pri Volejbalovom klube Senica. Školu
reprezentovala na mnohých súťažiach.
Bola členkou víťazného družstva vo volej-
bale dievčat na III.. Župnej olympiáde i na
celoštátnej olympiáde študentov SŠ Gau-
deamus igitur.

KRISTÍNA JANŠÁKOVÁ
Počas štúdia sa aktívne venuje hádza-

nej. 9 rokov je členkou TJ Záhoran. Úspeš-
ne reprezentovala školu na rôznych špor-
tových súťažiach a podieľa sa svojím výko-
nom na dosiahnutí mét hádzanárskeho
družstva školy. Bola členkou víťazného
dievčat na III.. Župnej olympiáde. Na
celoštátnej olympiáde študentov SŠ Gau-
deaums Igitur v hádzanej dievčat družstvo
získalo 5.miesto. 

NIKOLA BREZOVSKÁ
Je maturantkou, ktorá sa v záujmovej

činnosti venuje hudbe a spevu. Od 15
rokov pôsobí v hudobno-tanečnej skupine
TOP  STARS. Školu aktívne reprezentuje
na podujatiach kultúrneho zamerania. 

Plaketu mesta za príkladnú prácu v Štu-
dentskom parlamente prevzala maturant-
ka VERONIKA ŠTEFKOVÁ. Ako členka Štu-
dentskej rady pri OA Senica sa výrazne
podieľa  na jej fungovaní a práci. Zorgani-
zovala a zabezpečovala prácu tanečného
krúžku v škole. Svoje organizačné schop-
nosti využila v triednom kolektíve pri prí-
prave mnohých školských aktivít ako i akti-
vít spojených s prácou v ŠP, kde pôsobí
štvrtý rok.   Píše najmä do Študentských
listov mesačníka Naša Senica, nechýba na
žiadnej väčšej akcii parlamentu, je na ňu
spoľahnutie. Ako študentka dosahuje tiež
veľmi dobré študijné výsledky.
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Obnovili 78 km trás 
Na Slovensku máme vyznačených

okolo 11 000 km turistických trás. Počiatky
nášho značkovania treba hľadať v okolí
Banskej Štiavnice na začiatku 19. storočia.
Jednotný systém do turistického značenia
vniesla ČSN 018025 z roku 1958, ktorá
stále platí ako Slovenská technická norma
STN 018025.

V našom regióne (Senica, Skalica, časť
Myjavy, časť Malaciek) má Slovenský klub
turistov  na starosti 280,6 km turisticky
značených trás (TZT) a tieto sú sústredené
do týchto oblastí:

Zlatnícka dolina - Biele Karpaty, Sobo-
tište - Senica – Biele  Karpaty -  Myjavská
pahorkatina, 

Rozbehy - Cerová - Malé Karpaty, Stu-
dienka - Závod - Záhorská nížina.

Značenie centrálne riadi komisia zna-
čenia Ústrednej rady KST v Bratislave.
V našom regióne sa o to stará komisia
Regionálnej rady KST Senica, ktorá vznikla
v roku 2002, jej členmi vtedy boli: Štefan
Húšek,  Alojz Klamík zo Studienky, Milan
Okenica, Pavol Mastihuba z Holíča, Miro-
slav Púpala, Ján Martinkovič zo Senice, Ján
Oravec, Juraj Koba, Pavol Hurbánek  zo
Sobotišťa.

Pred vznikom tejto komisie sa o TZT
v regióne starali: páni Valášek, Serdahely
a Pánik z Myjavy a Milan Ružek z Modry.
V súčasnosti v komisii pracujú: Pavol Mas-
tihuba, Jozef Kučera, Duchoslav Stúpal,
Ing. Pavol Hurbánek, Ján Oravec, Ing. Juraj
Koba, Martin Šustek, Pavol Perička,
Ing. Boris Soukup, Mgr. Boris Soukup,
Milan Dvorak, Štefan Lapin, Ing. Ján Mihá-
lik, Dušan Mrázek a Eduard Bittner.

Komisia značenia rozdelila všetky TZT
medzi jednotlivé kluby a tieto majú zabez-
pečovať obnovu značenia v pravidelných
trojročných intervaloch takto: Senica 58,3
km, Studienka 43,9 km, Holíč 98,5 km,
Sobotište 79,9 km. 

Za sedem rokov svojej existencie KZ
vykonala veľa práce. Zaktivizovala sa
v súvislosti s prípravou 56. slovenského
zrazu turistov na Kunovskej priehrade
a v Sobotišti tento rok. Obnovilo sa 78 km
trás, urobila sa údržba 21 smerovníkov.
Demontovalo sa 52 poškodených smero-
viek a tabuliek miestnych názvov a rovna-
ký počet nových sa namontovalo. V teré-
ne je 90 smerovníkov, 6 značkárskych
kolov, 210 smeroviek a 90 tabuliek miest-
nych názvov.

V našom regióne je ešte veľa zaujíma-
vých a atraktívnych oblastí bez turistické-
ho značenia. Naším cieľom bude navštíviť
orgány samosprávy a ponúknuť im naše
služby (projektovanie TZT, orientačných
máp, realizácia). To je perspektíva rozvoja
siete TZT.    Ing. Juraj Koba, predseda KZ 

Regionálnej rady KST Senica

Gymnazisti vo Velkých
Pavloviciach 

V rámci projektu Rozhliadni sa
a poznávaj, ktorý je súčasťou programu
spolupráce Slovenská republika – Česká
republika, sme  27. októbra  navštívili part-
nerské Gymnázium vo Velkých Pavlovici-
ach. V rámci  jednodennej návštevy sme
prišli spoznávať Velké Pavlovice a študen-
tov z pavlovického gymnázia.

Po 9. hodine ráno sme dorazili na rad-
nicu mesta, kde sme boli prijatí starostom
Pavlom Procházkom. V krátkom uvítacom
príhovore nás oboznámil s mestom, jeho
históriu a súčasným dianím. Prihovoril  sa
nám aj riaditeľ hostiteľského veľkopavlo-
vického gymnázia.

Zaujímavý program sa začal priateľs-
kým basketbalovým zápasom v telocvični
školy, pokračoval prehliadkou školskej
budovy, prezentáciou mesta a regiónu
v aule školy. Zapojili sme sa i do vedo-
mostnej súťaže s názvom Znáte dobře své
dějiny? , ktorá bola zameraná na históriu
a súčasnosť oboch štátov. Boli sme milo
prekvapení moderným vybavením školy.

Napoludnie program pokračoval exkur-
ziou vo vinárskych závodoch Vinium, a.s.,
kde sme sa oboznámili s technológiou
a výrobným procesom spracovania
hrozna. 

V popoludňajších hodinách sme vyrazi-
li na prechádzku na rozhľadňu Slunečná.
Po výstupe na rozhľadňu a spoločnom
fotení sme sa s úsmevom a dobrou nála-
dou rozlúčili.

Bol to príjemný deň, ktorý prispel k vzá-
jomnému poznaniu. Ďalšie spoločné stret-
nutie sa uskutoční už v decembri tohto
roku  na našom gymnáziu.

Dominika Martišová
Katarína Gembešová

Pošli to ďalej
I tento rok organizuje Študentský parla-

ment mesta  zbierku všetkého možného,
aj nemožného pre Zariadenie sociálnych
služieb, n.o.  Senica. Sú v ňom ubytované
i mamičky s deťmi, pre ktoré tu  momen-
tálne zariaďujú detský kútik.  Ak nájdete
doma niečo pekné doň, prineste to do 15.
decembra buď do Centra voľného času
alebo členom  Študentského parlamentu
na vašej škole. Okrem hračiek je samoz-
rejme vítané aj oblečenie a všetko, čo už
doma nevyužívate, nie však zbytočné.
Iným to pomôže a spraví radosť. Vianoce
sú predsa časom rozdávania radosti a to je
myšlienkou i tejto zbierky. A ešte jeden
dobrý typ na záver. Ľudia ubytovaní
v zariadení vyrábajú v keramickej dielni
krásne výrobky, ktoré môžu byť nádher-
ným vianočným darčekom pre vašich blíz-
kych a ich kúpou pomôžete.                      ŠP

Pohľadnice deťom
Už 60 rokov prispievajú pohľadnice

UNICEF k lepšiemu životu detí. UNICEF
v 150 krajinách sveta, v ktorých realizuje

svoje projekty na pomoc deťom, sa usiluje
o svet, ktorý by bol lepším miestom pre
život detí. V spolupráci s ďalšími organizá-
ciami sa podarilo napríklad výrazne znížiť
úmrtnosť detí. A ešte nikdy nechodilo do
školy toľko dievčat a chlapcov ako dnes. 

Pohľadnice svoju históriu začali písať
tesne po druhej svetovej vojne. UNICEF
vtedy pomáhal deťom zmierňovať povoj-
nové utrpenie aj na území bývalého Čes-
koslovenska. V mestečku Rudolfov navrhol
miestny učiteľ svojim žiakom, aby sa det-
skému fondu UNICEF poďakovali za
pomoc vlastnoručne maľovanými obrázka-
mi. Obrázok namaľovala aj sedemročná
Jitka Samková a nazvala ho Radosť. Toto
Jitkino „ďakujem" za pomoc poskytnutú
UNICEF v roku 1947 bolo odovzdané
zastúpeniu tejto organizácie v Prahe a pra-
covníkom UNICEF sa zapáčilo natoľko, že
ho použili ako predlohu na vianočnú
pohľadnicu, ktorú v náklade tisíc kusov
poslali do celého sveta. A tak sa v roku
1949 narodili pohľadnice UNICEF. 

Výťažok z predaja pohľadníc putuje
každoročne na podporu základných pro-
gramov UNICEF - programov, ktoré si vyža-
dujú dlhodobú podporu. Kúpou vianočnej
pohľadnice môžete i vy zlepšiť život detí
v núdzi.

Kolekciu vianočných pohľadníc ponúka
Informačná kancelária mesta Senica Info-
sen na  Námestí oslobodenia 17. Infosen 

Zabudnutý míľnik 
V našom

meste sa na
Hurbanovej
ulici pri
m o s t e
p o n a d
R o v e n s k ý
p o t o k
n a c h á d z a
n e v e ľ k ý
k a m e n n ý
obelisk. Ide
o jeden
z posled-
ných, ktoré
kedysi stáli

po okrajoch každej hradskej a mali názov
míľniky. Takéto kamenné  obelisky ozna-
čovali vzdialenosti od určeného začiatku
cesty, ktorú spravoval štát. Samotné slovo
míľnik  má svoj pôvod v latinskom mille –
tisíc.  Rímsky cisár Augustus v 20. roku
pred naším letopočtom vydal nariadenie,
podľa ktorého na    rímskych cestách
musel byť osadený kamenný stĺp po kaž-
dých tisíc dvojkrokoch. Na stĺpe bolo číslo,
ktoré udávalo vzdialenosť od Saturnovho
chrámu v Ríme. kde bol hlavný pylón pre
celú Rímsku ríšu. Dvojkrok meral dneš-
ných 150 cm. Neskôr boli míľniky  osad-
zované po celej Európe, ale ich vzdiale-
nosti neboli zhodné. Uhorská míľa merala
8,353 km, vo Francúzsku to bolo 1 000
metrov, v Spojenom kráľovstve Veľkej Bri-
tánie doteraz  míľa meria 1 752 metrov.
V súčasnosti sú kamenné obelisky  nahrád-
zané tabuľkami z praktických, ale i bez-

pečnostných dôvodov.  Vzhľadom na to,
že v Senici sa takýto míľnik zachoval, bolo
by vhodné zaradiť ho medzi chránené
technické pamiatky mesta. 

Ladislav Košinár, Foto V. Barošková
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Po stopách
„zázračného liečiteľa“ 

V kinosále senického Domu kultúry
bude  12. decembra  o 10.  hod.  odvysie-
laný 4,5  hodinový  dokumentárny film
Fenomén Bruno Gröning.   

Film otvorene, objektívne a precítene
objasňuje jednotlivé zastavenia jeho života
a diela.

Vo filme sú použité originálne zvukové
dokumenty, filmové  záznamy, hrané
scény a 50 interview s jeho súčasníkmi.
Správy o zažitej pomoci a vyliečeniach
robia z filmu imponujúci zážitok. Diváci
udávajú, ako pri pozeraní filmu pociťovali
silu, mravčenie a prúdenie po celom tele.
Niektorí udávajú zmiznutie bolestí, obtiaží,
spontánne uzdrvenia, atď. Horst Höck
(68) povedal: „Viac než 30 rokov som trpel
na spastickú bronchitídu a mával som
v noci 2 - 3 záchvaty. V roku 2004 som
videl dokumentárny film. Odvtedy som
úplne bez ťažkostí.“ Dokumentárny film sa
bude v Senici vysielať aj   23. januára  a 13.
februára 2010, vždy  o 10. hod. 

Vstup voľný, bližšie info 0944/136 064.
Oto Grohmann

Z listu čitateľa

A-klub 
Volám sa Peťo. Do Klubu abstinentov

som prišiel ako väčšina z nás, po liečení.
Poniektorí si myslia, že A-klub je zbytoč-
nosťou, no veľmi sa mýlia. Ja som to po
prvom liečení podcenil a aj som tak dopa-
dol. Som na Klub abstinentov hrdý. Je to
jedna veľká rodina, v ktorej sme si rovní.
Nikto nie je viac, ani menej. Problémy pre
nás problémami nie sú, lebo ich riešime.
Vieme sa zasmiať, pobaviť či vážne poroz-
právať. Ja si abstinenciu bez A-klubu
neviem predstaviť.  

Mali sme i výročný klub. Bolo to na
chate na Podhorí. Keďže som muzikant,
tak som to tam spestril hrou na klávesy
a spevom. Vždy, keď môžem, každý druhý
utorok v mesiaci sa teším na stretnutie
s kolegami. Porozprávame si, kto čo má
nové. Niekedy si to ani neuvedomíme, no
liečime sa jeden  druhého navzájom. A to
je na tom najkrajšie. Nechcem vynechať
našu pani doktorku Sečovú, ktorá mi dala
nový a lepší život. Je pre mňa druhou
mamou. Týmto článkom jej zo srdca ďaku-
jem. Za A-klub Senica, Peter Polák

Galéria – iné dimenzie
reality

Záhorská galéria v Senici si 5. novem-
bra pripomenula štvrťstoročie svojej exi-
stencie na sympóziu pri tejto príležitosti
a na slávnostnom otvorení výstavy
V. stretnutie umelcov Záhoria. Udalosť
vyvolala širokú odozvu nielen medzi
odborníkmi,  umelcami, no i medzi verej-
nosťou, a teda dôkaz toho, že galéria sa
stala súčasťou života mnohých občanov
Senice i regiónu. 

Na sympózium do jubilujúcej galérie
prišli hostia z partnerských galérií, verej-
ného a spoločenského života mesta, aby
spoločne nielen zhodnotili pôsobenie
galérie a jej prínos pre kultúrny život
v regióne, ale i pogratulovali k doterajším
významným počinom. Riaditeľka Liptov-
skej galérie P. M. Bohúňa v Liptovskom
Mikuláši a predsedníčka Rady galérií Slo-
venska Zuzana Gažíková zhodnotila
prínos Rady galérií Slovenska pre činnosť
každej členskej galérie cez prizmu spoloč-
ných projektov. Ide najmä o knižný pro-
dukt či v tomto roku realizovaný projekt
Umenie na čerstvom vzduchu, ktorý pre-
zentoval reprodukcie výtvarných diel na
budovách galérií. Z pohľadu profesných
i osobných kontaktov má osobitné posta-
venie spolupráca Záhorskej galérie s Gale-
rií výtvarného umění v Hodoníne. Jej riadi-
teľ Josef Fantura nazval svoj príspevok
Galerie na hranici... a hovoril v ňom
o rokoch plodného partnerstva, ktoré bolo
pretkané výstavami diel umelcov z oboch
republík, nádhernými spoločnými projekt-
mi a neštandardnými riešeniami. Nič na
tom nezmenilo ani rozdelenie spoloč-
ného štátu, naopak vzťahy oboch galérií
sa dostali na vyššiu úroveň spolupráce.
O mladom umení v galérii mal pripravený
príspevok prof. Ľudovít Hološka, akad.
mal., prorektor Akadémie umení Banská
Bystrica. Keďže pán Hološka sa nemohol
zúčastniť slávnosti, príspevok predniesla
odborná pracovníčka Záhorskej galérie
Božena Juríčková. O vzdelávacích progra-
moch pre školy a verejnosť v Slovenskej
národnej galérií informoval Vladislav
Malast. Všetci hostia želali jubilujúcej
galérii veľa krásnych výstav, plodných
umelcov a rezervoár dobrých nápadov.
Svoje vinše venovali osobitne aj riaditeľovi
Záhorskej galérie Štefanovi Zajíčkovi,
ktorý nielenže stál pri budovaní tejto inšti-
túcie, ale celých 25 rokov stojí na jej čele
ako riaditeľ. Medzi prvými gratulantmi bol
primátor Senice Ľubomír Parízek, ktorý
zaželal galérii, aby umením oslovovala
stále viac a viac ľudí. Pripomenul tiež
atmosféru starého kaštieľa a jeho obyvate-
liek, no pripojil aj predstavu úpravy okolia
galérie.

Dvadsaťpäťročná existencia Záhorskej
galérie v Senici bola príležitosťou aj na
poďakovanie jednotlivcom, organizáciám
i firmám za mnohoročnú spoluprácu pri
presadzovaní a šírení umeleckých hod-
nôt v živote regiónu. Z nášho mesta pre-
vzali Pamätný list Mestský úrad Senica,
Základná umelecká škola, Tlačiareň Dur-
lák, Reco, s.r.o., výtvarník a pedagóg ZUŠ
Štefan Orth, predseda predstavenstva
COOP Jednota Ivan Bzdúšek, vedúca
informačnej kancelárie Infosen Lenka Maj-
chráková, riaditeľka Záhorskej knižnice
Katarína Soukupová, odborná pracovníč-
ka Záhorského osvetového strediska Viera
Poláková. 

Vernisáž za účasti mnohých vystavuj-
úcich umelcov otvoril vlastnou básňou
Galéria básnik Pavol Stanislav Pius. Hrou
na flautu a gitaru slávnostnú chvíľu spestri-
li manželia Dagmar a Jozef Zsapkovci.

Riaditeľ Záhorskej galérie Štefan Zajíček
privítal na nej aj poslanca NR SR a pred-
sedu Trnavského samosprávneho kraja
Tibora Mikuša a primátora Senice Ľ. Paríz-
ka. Tibor Mikuš v príhovore ocenil
Záhorskú galériu, ktorá vynikajúcim
spôsobom približuje umenie už 25 rokov
širokým vrstvám obyvateľstva. „Galéria je
miestom, kde sa má snívať, kde vidíme
veci v inom svetle, inými očami, kde nám
umelec približuje iné dimenzie reality. Je
to významné najmä v dobe konzumnej
spoločnosti, kde sa zdôrazňujú materiálne
požitky. Je veľmi dôležité pamätať na
dušu a kultivovať ju. K tomu nepochybne
prispievajú všetci umelci. Mimoriadne ma
teší, že predstavujete umelecké diela
rodákov,“ povedal T. Mikuš.

Riaditeľ galérie v stručnosti predstavil
25-ročnú históriu významnej kultúrnej
ustanovizne mesta Senica i Záhoria.
Záhorská galéria bola zriadená 1. decem-
bra 1984 a slávnostne otvorená 14.
decembra úvodnou výstavou Umelci
Záhoria, ktorá sa koná v 5-ročných cyk-
loch. Adaptácia neskorobarokového kaš-
tieľa Machatka z roku 1780 trvala 7 rokov.
Osem rokov sa odborne pripravoval vznik
galérie na úseku dejín umenia v Záhor-
skom múzeu Skalica. Za 25 rokov sa galé-
ria sa stala trvalým stánkom umeleckých
hodnôt v záhorskom regióne a má neza-
stupiteľné miesto v štruktúre kultúrnych
inštitúcií v ňom i mimo neho. Plní poslanie
regionálneho výskumného pracoviska
a zároveň aj klenotnice našich umelec-
kých hodnôt. Výskumná a bádateľská čin-
nosť galérie sa stala rozhodujúcou bázou
jej ďalšieho odborného smerovania najmä
v oblasti zbierkotvornej, expozičnej,
výstavnej, edičnej, publikačnej, metodic-
kej a dokumentačnej. Galéria vlastní
3095 diel, 2115 bolo získaných v čase prí-
pravy galérie. Usporiadala 588 výstav,
z toho 296 profesionálneho umenia, 261
neprofesionálneho umenia a 31 výstav
detského výtvarného prejavu. Aktuálna
výstava V. stretnutie umelcov Záhoria pre-
zentuje 135 diel od 56 autorov. Po prvý
raz sa výstavy zúčastňujú aj výtvarní umel-
ci, ktorí sa narodili inde, ale na Záhorí
majú svoje letné sídla alebo ateliéry a cítia
sa byť súčasťou regiónu Záhorie. Výstava
bude sprístupnená do 31. januára 2010. 

text a foto Viera Barošková

Štefan Zajíček, Rozália Kremlová (v čase
vzniku galérie vedúca odboru kultúry
ONV Senica) a Katarína Soukupová. 
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Nový šport airsoft
Iste ste si počas víkendov na svojich

potulkách v prírode všimli alebo i stretli
mladých mužov vo veku nad 18 rokov
oblečených do vojenskej maskáčovej uni-
formy. V rukách mali verné kópie samo-
palov a pištolí, na hlavách ochranné prilby
s okuliarmi. Mnohí iste pri pohľade na nich
dostali i strach, ďalších prenasleduje myš-
lienka či im náhodou nechýba vojenčina.
O vysvetlenie sme v rozhovore požiadali
predsedu Airsoft Senica Martina Čulena
ml.

Mohli by ste nám vysvetliť čo je to air-
soft? 
- Airsoft je nový druh športu, ktorý vznikol
v polovici 70-tych rokov v Japonsku, odtiaľ
sa rozšíril do Číny, Honkongu a Taiwanu.
V 80-tych rokov sa postupne rozšíril do
celého sveta. Je to najmä šport pre mla-
dých mužov nad 18 rokov,  ktorí sa chcú
zahrať na „vojakov“, pripomenúť si det-
stvo, zážitky z filmových vojenských scén.
Airsoft sa hráva väčšinou v prírode. Hráči
pri hre používajú verné kópie zbraní z dru-
hej svetovej vojny, ale i súčasných napodo-
benín moderných zbraní. Ako strelivo pou-
žívajú keramické airsoftové gulôčky, ktoré
sa v prírode rozkladajú. Pri streľbe vzniká
hluk asi o sile vzduchových zbraní.
Môže pri hre prísť k zraneniu? 
- Nie na základe postrelenia. Stačí byť špor-
tovo oblečený a jedinou podmienkou je
mať na očiach ochranu – okuliare. Celá hra
je založená najmä na pravidlách fair play.
Zasiahnutý hráč sa musí priznať, že bol tra-
fený a dobrovoľne odstupuje z hry. Účast-
níci hier sa rozdelia na skupiny, dohodnú si
pravidlá hry – taktickú vojenskú hru, pries-
tor, čas a začnú bojovať. „Zastrelený“ hráč
sa vracia do hry až po dokončení celej hry.
Počas dopoludnia odohrajú účastníci nie-
koľko hier vždy s inými pravidlami. V čase
hry sa môžu hráči rôzne maskovať, resp.
využívať i cvičné zdraviu nezávadne dymo-
vé clony a ďalšiu pyrotechniku určenú pre
airsoftové hry ako granáty, nášľapné míny.
Po ich použití sú zasiahnutí hráči napríklad
celí bieli – zamúčení od múky, resp. iných
produktov. Vzniká pri tom veľa veselých
zážitkov a dobrá nálada medzi súťažiacimi. 
Ako dlhá je tradícia tohto športu v Senici? 
- Airsoft  Senica  bol založený vo februári
tohto roku. Pri zakladaní mi pomohli Boris
Kristiňák a Stano Vajda. Každú nedeľu
dopoludnia sa stretávame v jedálni býva-
lých kasární,  za pekného počasia využíva-
me našu „ arénu na Studienke“ v Bažantni-
ci. Počas fungovania sa nám podarilo

vytvoriť stálu skupinu hráčov pod názvom
Alfa team. Sú to hráči, ktorí hrajú pravidel-
ne a navštevujú rôzne podujatia, tiež repre-
zentujú naše mesto. Klub má dnes okolo
20 členov, z toho 10 je v Alfa teame. 
Ako sa môžu na Vás nakontaktovať noví
záujemcovia?
- Radi prijmeme ďalších, ktorí majú záujem
o tento nový šport. Bližšie informácie
môžu získať na web stránke  www.airsoft-
senica.net . V našej predajni si záujemco-
via môžu zakúpiť i kompletnú výstroj s prí-
slušenstvom, oboznámiť sa s odbornou
literatúrou, prihlásiť sa za člena.

Branislav Grimm

Lyžiari na Oravu
Aj keď Perinbaba zatiaľ spí, veríme, že

sa včas zobudí, pretože CVČ Stonožka
vás chce pozvať na prázdninovú lyžovač-
ku na  Oravu od 3. do 8. januára 2010.
Chata Pilsko pri  obci Oravské Veselé je
pre nás ako stvorená. Ubytovanie v 2-4
lôžkových izbách, dobrá celodenná stra-
va, krb, sauna.., vlek 200 m od chaty.

Plánujú sa tiež 2-3 výjazdy do blízkych
stredísk  Racibor a Zákamenné. Doprava
vlastným mikrobusom. V prípade totálne-
ho nedostatku snehu sa dá tento termín
zrušiť a zameniť za termín jarných prázd-
nin 1. – 6. marca 2009. Lyžiarsky pobyt
stojí 100 eur (bez vlekov). Prihlásiť sa
a zaplatiť treba do 15. decembra. Prihláška
a pokyny na zaplatenie sú na www.sto-
nozka.estranky.sk, prípadne na tel.
034/651 3539.  Spoločné stretnutie pri-
hlásených bude 16. decembra o 17. hod.
v CVČ.                                         DK

Fitneska na radnici 
Primátor mesta Ľubomír Parízek

a poslanec Mestského zastupiteľstva
v Senici  Ferdinand Beňa privítali na Mest-
skom úrade 4. novembra Ingrid Zichovú,
aby jej odovzdali ocenenie za vytváranie
dobrého mena a reprezentáciu nášho
mesta nielen na Slovensku, ale aj v zahra-
ničí. Táto Čáčovčanka sa môže popýšiť
viacerými úspechmi z majstrovstiev SR,
ale aj Českej republiky či majstrovstiev
Európy v súťažiach Fitness model.

Na súťaže chodí bez sponzorov
a reklám, no napriek tomu získava titul za
titulom. Tomuto športu sa začala venovať
približne pred dvomi rokmi. Za túto rela-
tívne krátku dobu sa jej podarilo získať  2.
miesto na majstrovstvách SR, 3. miesto na
majstrovstvách sveta, tituly 1. majsterka

ČR, 1. majsterka Európy i prvé miesto na
Miss Fitness. V polovici októbra sa zúčast-
nila súťaže v českom Přerove. Súťaž bola
nomináciou na majstrovstvá Európy. Na
majstrovstvá mohli postúpiť len dve súťa-
žiace. Ingrid sa to podarilo a nielen postú-
pila, ale o dva týždne na Majstrovstvách
Európy aj zvíťazila. 

Momentálne ju čaká zimná príprava na
súťaže, ktoré sa uskutočnia v máji budú-
ceho roka. Tu už by sa chcela predstaviť
vo vyššej kategórii Fitness figúra, ktorá je
viac zameraná na svalový rozvoj.  Jej
cieľom je neustále sa zlepšovať a prebojo-
vať sa až  na olympiádu.                               lv

Úspešná senická 
výprava 

M n o h í
z nás si
myslia, že
šach nepat-
rí medzi
r i a d n e
š p o r t y .
Takisto si
v y ž a d u j e
maximálnu
s ú s t r e d e -
nosť, pre-
m y s l e n ú
t a k t i k u
a bohaté

skúsenosti. O tomto nás presvedčili mladí
šachoví majstri nášho okresu na Školských
majstrovstvách Trnavského kraja v šachu
základných a stredných škôl 16. novembra
v Hlohovci. Tento deň bol pre nich veľmi
úspešný. Ako jediná výprava dokázala, že
sme sa neprišli len zúčastniť, ale hlavne
zvíťaziť. Doslova a do písmena. Veď pos-
úďte sami:
1. Janka Peričková (OA Senica) a Monika
Nemečkayová (Gymnázium L. Novomes-
kého Senica),   2. Tibor Čajka  (Gymnázi-
um L. Novomeského Senica) - všetci za
stredné školy
1. Martin Pagerka 3. Tomáš Danada (obaja
ZŠ na Komenského ulici)

Odmenou im boli nielen diplomy
a medaily, ale hlavne postup na celoslo-
venské finále v Liptovskom Mikuláši.

M. Bohunová 

Belasý motýlik 
V hoteli Senica sa 19. decembra o 15.

hod. uskutoční benefičná akcia s názvom
Belasý motýlik. Záštitu nad týmto poduja-
tím s ušľachtilým cieľom prevzal primátor
mesta Ľubomír Parízek. Cieľom projektu
je uskutočniť benefičnú módnu prehliadku
svadobných a spoločenských šiat za úče-
lom finančnej zbierky.  Výťažok z dobro-
voľného vstupného bude venovaný Orga-
nizácií muskulárnych dystrofikov. Prehli-
adku spestria speváci Lýdia Volejníčková
a Martin Jakubec s piesňami nezabud-
nuteľného cyklu Repete. Benefíciu orga-
nizuje Svadobné štúdio LJ Agency Holíč.    

lv
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Futbalisti v Corgoň lige
Senickí futbalisti odohrali v najvyššej slovenskej súťaži ďalšie

stretnutia. Napriek tomu, že sú nováčikom v súťaži, sa im aj naďa-
lej darí skvele, veď sú priebežne na peknom 5. mieste. 
15. kolo Dubnica - Senica 0:1 (0:0)

V mrazivom počasí cestovali Seničania k predposlednému
celku tabuľky do Dubnice s úmyslom bodovať. V prvom polčase
bolo v hre na obidvoch stranách veľa nepresností a každý tím sa
dostal do jednej gólovej možnosti, ktorú nevyužil. Po prestávke sa
hra našich chlapcov zlepšila, boli lepší a vypracovali si viacero
šancí na gól, ale dvakrát Števko a raz Velický ich nepremenili. Roz-
hodujúci moment prišiel v 72. min., kedy sme strelili jediný gól po
opakovanej penalte zásluhou Juraja Pirosku po faule na Samba.
16. kolo Senica - Spartak Trnava 0:0

V ďalšom kole sme privítali dlho očakávaného súpera z Trna-
vy. Naši chlapci ťahali dlhú šnúru doma bez víťazstva, a tak ju
chceli zmeniť. Na ťažkom blatistom teréne sa hral otvorený futbal
vo výbornej atmosfére, veď na štadióne bolo vyše 3 700 divákov.
Oba tímy sa dostali do gólových šancí, ale Tesák na senickej, ani
Kone a Neto na trnavskej strane gól do prestávky nedali. V dru-
hom polčase boli aktívnejší hostia, mali gólovky na skórovanie,
ale senický brankár Pavol Kamesch bol v tomto zápase bezchyb-
ný. Duel sa skončil bezgólovou remízou, takže diváci si na domá-
ce víťazstvo musia ešte počkať.
17. kolo D. Streda - Senica 1:2 (0:1)

Na Žitnom ostrove odohrali zverenci trénera Hudeca ďalší
vydarený zápas na ihrisku súpera. Už po úvodných 17. min. sme
mohli vyhrávať trojgólovým rozdielom, Piroska a Faldyna svoje
vyložené šance nedali, ale našťastie sa presadil Lukáš Tesák, ktorý
využil hrubú chybu domáceho stopéra. Boli sme kombinačnejším
tímom a do polčasu sme kontrolovali hru. Po prestávke domáci
našich pritlačili a podarilo sa im v 61. min. vyrovnať. Následný tlak
sme ustáli už bez inkasovaného gólu a postupne sme sa opäť
začali v útoku presadzovať. Rozhodujúci okamih prišiel v 72.
min., keď prudký center aktívneho Tesáka si vrazil do vlastnej
siete Adiaba. Naši tak neprehrali u súperov už šiesty zápas v pora-
dí, ba dokonca v piatich z nich dokázali zvíťaziť.      Ivan Tobiáš

Umelé osvetlenie realitou 
Dátum 20. november bol ďalším významným medzníkom,

ktorý sa zapíše do klubovej histórie FK Senica. O 16. hodine bolo
totiž slávnostne spustené umelé osvetlenie.

Členovia riadiaceho orgánu Corgoň ligy - Únie ligových klubov
súhlasili v lete pred začiatkom aktuálneho ročníka 2009/2010
s rozhodnutím licenčnej komisie Slovenského futbalového zväzu.
Tá začiatkom júla po inšpekcii predstaviteľov SFZ na futbalovom
štadióne v Senici schválila športový stánok pre majstrovské stret-
nutia jesennej časti s podmienkou, že do začiatku jarnej časti
vybudujú v Senici povinné umelé osvetlenie. „Nášmu klubu na
čele s jej šéfom pánom Levárskym sa tento projekt podaril zreali-
zovať už v predstihu, ešte do konca jesennej časti. Výnimku sme
mali na pol roka, všetko sa stihlo o tri mesiace skôr. V prvom jar-
nom kole koncom februára nastúpime proti Ružomberku pod
umelým osvetlením a malo by to tak byť počas celej jarnej časti
Corgoň ligy," povedal Viktor Blažek, tlačový hovorca FK Senica
a ďalej dodal: „Umelé osvetlenie má spolu 1400 luxov, moderný
dizajn a spĺňa všetky náležitosti Európskej futbalovej únie UEFA.

Každý zo štyroch stĺpov má hmotnosť približne desať ton, celkom
je tam nainštalovaných asi 200 žiaroviek."

Premiérovo si pod reflektormi zahrali mladší žiaci U13 a U12
FK Senica s rovesníkmi ŠK Slovan Bratislava (na foto). 
Výsledky:
FK Senica U13 - Slovan Bratislava U13  6:2 (2:0)
góly: Nikolas Včelka a Denis Baumgartner po 2, Samuel Mráz,
Tomáš Hrúz
FK Senica U12 - Slovan Bratislava U12  1:1 (0:0), p. k. 3:2
gól: Róbert Bayer.                    Ivan Tobiáš

Stretávajme sa vo Vianočnej dedine
na Námestí oslobodenia v dňoch 14. – 23. decembra.
Predajné stánky s ľudovo-umeleckými výrobkami s vianočnou
tematikou, maľovanými obrázkami, smaltovanými šperkami, prú-
teným a ratanovým tovarom, tkanými kobercami, keramikou,
medovníkmi, parafínovými sviečkami, darčekovými predmetmi,
medovinou a občerstvením budú otvorené od 8.  do  16. hod.
Súčasťou Vianočnej dediny bude predaj živých rýb.

Zároveň vás pozývame na kultúrny program na Námestí  oslobodenia:
� 14. 12. 15.00 - otvorenie Vianočnej dediny, Dychová hudba

Seničanka
16.00 - Folklórna skupina Krupanskí črpáci, folklórne

pásmo Pravá slovenská zabíjačka - stvárnenie
starých slovenských  obyčajov,  ponuka
zabíjačkových špecialít

17.00 - spevácky zbor Cantilena
� 15.12. 15.00 - ZŠ Ulica V. P. Tótha:  Pásmo kolied, básní

15.20 - ZŠ Komenského ulica: Folklórne pásmo,
riekanky

15.35 - Senickí heligónkari
16.10 - pásmo  CVČ: Vianočná tržnica

� 16. 12.  15.00 - Spevácky zbor ZUŠ, Detská dychová hudba
ZUŠ

15.40 - Dychová hudba Seničanka
� 17.12. 15.00 - ZŠ Mudrochova ulica: Pásmo pesničiek        

a kolied
15.20 -  ZŠ Sadová ulica:  Pásmo pesničiek a kolied
15.40 - pásmo CVČ: Vianočná tržnica

� 18.12. 15.30 - Dychová hudba Seničanka
16.10 - Evanjelický spevácky zbor

� 19.12. 10.30 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča
15.00 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča

� 20.12. 10.30 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča
15.00 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča
16.00 - Záhorské osvetové stredisko: Vianočná

koleda - pripomenutie si duchovného poslania
Vianoc

� 21.12. 10.30 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča
15.00 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča

� 22.12. 10.30 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča
15.00 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča

� 23.12. 10.00 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča pred MsÚ 
11.10 - Dychové kvarteto Jaroslava Jankoviča pred

Domovom dôchodcov

S vôňou ihličia, melódií, vianočných kolied budeme spoločne
v našej Vianočnej dedine očakávať príchod najkrajších sviatkov

roka.              Mestský úrad Senica
Mestské kultúrne stredisko Senica

Technické služby, a.s. Senica

Spoločne na námestí 
Záhorské osvetové stredisko v spolupráci s občianskymi zdru-

ženiami pozývajú obyvateľov mesta na Vianočnú koledu 20.
decembra   o 16. hod na Námestie  oslobodenia. Cieľom tejto
akcie je pripomenúť si duchovné poslanie Vianoc neformálnym
zhromaždením všetkých, ktorí sa cítia kresťanmi alebo ktorí poci-
ťujú Vianoce ináč ako naháňačky po supermarketoch. Počas stret-
nutia budú všetci účastníci spoločne spievať vianočné koledy,
bude vyhodnotená súťaž Čarovný odkaz Vianoc a prednesené
reflexie o Vianociach. ĽK



Blahoželáme jubilantom
V decembri 2009 oslávia:
80 rokov Mária Polačiková, Verona Florianová a Anna
Faboková.
85 rokov Ján Hanzlíček.
90 rokov Rozina Gschwengová, Karol Bajús a Ing. Jozef Vulgan.
91 rokov Samuel Ťulák.
92 rokov Mária Volková.
94 rokov Anna Chalupová a Štefan Jurovatý.

Šťastné dni prežité v zdraví a v pokoji želá Naša Senica.
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Uzavreté manželstvá
Karol Buscan a Silvia Reháková
Jozef Gašpárek a Veronika Procházková
Ing. Roman Kalamen a Mgr. Hana Horňáková
Marek Ivánek a Hana Štefíková
Miroslav Kubíček a Gabriela Hološková
Patrik Perička a Petra Jurigová

Vítame nových Seničanov
Diana Hercegová narodená v Skalici
Mirko Šijanský narodený v Skalici
Juraj Hrala narodený v Skalici
Dárius Hranák narodený v Skalici
Samuel Špoták narodený v Skalici
Natália Čomajová narodená v Myjave
Martin Zebegnei narodený vo Vranove
Jelena Lastovičková narodená v Skalici
Patrik Vadrna narodený v Skalici
Martin Filuš narodený v Myjave
Sofia Rýzková narodená v Skalici
Natália Staňková narodená v Myjave
Nikola Harnošová narodená v Skalici
Kristián Svatý narodený v Leviciach
Sofia Fábiková narodená v Myjave
Karin Valenčíková narodená v Bratislave

Opustili nás

Ľubica Danielová, Palárikova 303 2. 10. 2009
vo veku 30 rokov
Mária Virgová, Hurbanova 524 4. 10. 2009
vo veku 77 rokov
Kristína Bukovská, Štefánikova 1377 5. 10. 2009
vo veku 73 rokov
Emília Kožíková, Brezová 871 5. 10. 2009
vo veku 85 rokov
RNDr. Marian Ovečka, J. Mudrocha 1355 5. 10. 2009
vo veku 60 rokov
Imrich Pöstényi, Robotnícka 84 6. 10. 2009
vo veku 76 rokov
Ján Staniszewski, S. Jurkoviča 1204 9. 10. 2009
vo veku 57 rokov
Imrich Pramuka, Štefánikova 1377 10. 10. 2009
vo veku 78 rokov
Pavol Hrebíček, M. Nešpora 919 12. 10. 2009
vo veku 75 rokov
Anna Tehlárová, J. Kráľa 736 13. 10. 2009
vo veku 76 rokov
Valéria Búriková, Hviezdoslavova 469 14. 10. 2009
vo veku 85 rokov
Ing. Pavel Maliarik, Okružná 1201 14. 10. 2009
vo veku 65 rokov
Helena Fritzová, Kolónia 545 16. 10. 2009
vo veku 81 rokov
Zdenka Mésárošová, Kolónia 559 17. 10. 2009
vo veku 56 rokov
Erich Werner, Štefánikova 1377 18. 10. 2009
vo veku 85 rokov
Anna Mičová, S. Jurkoviča 1202 19. 10. 2009
vo veku 53 rokov
Miroslav Fritz, Hurbanova 524 22. 10. 2009
vo veku 71 rokov
Štefánia Bubeníková, Hviezdoslavova 484 27. 10. 2009
vo veku 78 rokov
Ján Burian, Hviezdoslavova 469 29. 10. 2009
vo veku 61 rokov
Emília Vázalová, Kunov 144 30. 10. 2009
vo veku 58 rokov
Anna Novomeská, Robotnícka 91 31. 10. 2009
vo veku 86 rokov
Josef Saglena, Štefánikova 1377 31. 10. 2009
vo veku 87 rokov

Podujatia v Dome kultúry  Senica 
� 2.12. 8.00 -11.00 Výchovný koncert  pre školy 
� 4.12. 8.15 -13.00 Výchovné koncerty pre školy 

8.00 -12.00 Stredná škola podnikania – Mikulášske
posedenie

15.00-18.30 Mikulášske posedenie – firma Hílek a spol.    
� 5.12. 16.00   Senická divadelná horúčka

„Syráno z Beržeraku“ – Záhorácký šermírsko-divadelný
spolek Ctibor, vstupné 3 eurá  

� 9. 12.  19.00   Divadlo Kalich „NATĚRAČ“ – komédia s Janou
Paulovou, Pavlom Zedničkom a Zuzanou Mixovou, vstupné 9 eur 
� 11.12. 14.00-24.00 Predvianočné posedenie zamestnancov

Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny v Senici 
� 13.12. 16.00  Senická divadelná horúčka
„Rajda Majda“ – Divadlo na Hambálku, Malacky, vstupné 3 eurá
� 14.12. 15.00,17.00, 19.00   Koncerty ZUŠ 
� 17.12. 17.00 Vianočný koncert Cantileny 
� 18.12. 19.00   SFU & Ján Slezák

- koncert skupiny Jána Slezáka,vstupné10 eur 
� 20.12. 16.00      Senická divadelná horúčka
„Ako si slony umývajú zuby“ – Divadlo oProti, Senica

vstupné 2 eurá
� 26.12. 21.00   Disco fever – najväčšia štefanská megaparty na

Záhorí, organizátor  Intertec media 
� 27.12. 16.00      Senická divadelná horúčka
„Ňedzela na Záhorí“ – Záhorácke divadlo Senica,  vstupné 3 eurá

Podujatia v Spoločenskom dome
Kunov
� 4.12. Mikulášske posedenie pre priateľov DSS Svetluška
� 4.12. Rockový koncert, organizátor  Libor Mikuš

Možno príde i Mikuláš
Pýtate sa kam? Tento rok na ľadovú plochu, pretože vraj tak

skoro nenasneží. Ak ste zvedaví či sa naozaj objaví, príďte v nede-
ľu 6. decembra 2009 o 13.30 hod. na zimný štadión do Senice.

Mikuláš na ľade vám pripraví nejedno prekvapenie v podaní
členov záujmových krúžkov Centra voľného času detí a mládeže
Stonožka, bude mať pre malých korčuliarov i malú sladkosť
a samozrejme si môžete všetci do sýtosti zakorčuľovať. Ale pozor
na čertov!

Srdečne pozývame i rodičov detí. Vstupenky budú v predaji na
zimnom štadióne pol hodiny pred začiatkom podujatia.       CVČ

Priestory na prenájom 
Rekreačné služby mesta Senica, spol. s r.o. ponúkajú v priesto-

roch zimného štadióna priestory na prenájom vo výmere 150 m2.
V prípade záujmu kontaktujte 0907/266 429,
zimny.stadion@rsms.sk.

Oprava
V Našej Senici číslo10 bol v článku  pod titulkom „Ján Náhlik.

Fotografie“ nesprávne uvedený  názov zbierky básní Eleny Kálko-
vej.  Správny názov znie Hľadania. Redakcia sa autorke i čitate-
ľom ospravedlňuje.                                                                  NS 
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Začiatky filmových predstavení o 19. hod.,
ak nie je uvedené inak!

� Utorok 1. december
PROJEKT 100 - 2009
PSYCHO
Po remaku Gus van Santa sa na plátna
našich kín po rokoch vracia originál - legen-
dárny horor „majstra hrôzy“ Alfreda Hitch-
cocka nakrútený podľa rovnomennej
románovej predlohy, vychádzajúcej zo
skutočnej udalosti - príbehu človeka, ktorý
si u seba nechal matkinu zabalzamovanú
mŕtvolu.
Vstupné: 2 eurá, člen FK 1,30 eura, MP 15
r., 109 min.

� Streda 2. december
HODINU NEVIEŠ
Príbeh človeka, ktorý v skutočnosti dostal
označenie „heparínový vrah“. Čo bolo prí-
činou a čo sa odohráva v mysli mladíka,
ktorý sa rozhodne vykonať tie najťažšie
zločiny a mať pritom pocit, že vlastne robí
správnu vec? Čo núti nádejného a inteli-
gentného adepta štúdia medicíny zmeniť
sa a rozhodovať o živote iných? Je hrozná
predstava, že vraždí človek, ktorého dobre
poznáte, ktorého denne vídate, rozprávate
sa s ním, zverujete mu svoje myšlienky. 
Vstupné: 2,30 eura, MP 12 r., 95 min.

� Sobota 5. a nedeľa 6. december
COCO  CHANEL
Skutočný príbeh Gabrielle Coco Chanel
od malého dievčatka, až po úžasný triumf
v žiari svetiel Paríža. Gabrielle Chanel,
vyrastajúca od detstva v sirotinci uprostred
Paríža, Gabrielle „Coco“ Chanel ako začí-
najúca, no nie príliš úspešná kabaretná
speváčka, začínajúca krajčírka, ktorej prá-
cou je opravovať lemy. Coco Chanel ako
módna ikona, ako symbol úspešnej, samo-
statnej a originálnej ženy, ktorá napriek
tomu, že milovala, nikdy nikomu nepatrila.
Aj to je príbeh jednej z najznámejších žien
20. storočia. Večná rebelka, ktorej konven-
cie vtedajšej doby bránili voľne dýchať,
žena, ktorá sa oblieka do košieľ svojich
milencov. 
Vstupné: 2,50 eura, MP 12 r., 105 min.

� Utorok 8. december
HAPPY-GO-LUCKY
Poppy je typická Londýnčanka - žije v byte
so svojou najlepšou kamarátkou, každé
ráno vyráža na bicykli do práce a večer
občas skočí do pubu. Práca ju baví a svoj
slobodný život si užíva. Keď jej ukradnú
bicykel, rozhodne sa prihlásiť do autoškoly.
Učiteľ Scott však na jej ľahkosť, s akou
život berie a zvláda, vtipné poznámky
a výsmech, ktorý si dokáže urobiť skoro zo
všetkého, reaguje zatrpknuto, až agresív-
ne. Jej podozrenie sa potvrdí, keď ho
„náhodou“ stretne v blízkosti svojho bytu.
Najbližšia jazda končí Scottovým žiarlivost-
ným výstupom voči Poppinmu novému pri-

NAŠA SENICA - informačný mesačník Mesta Senica. Vydáva Mesto Senica. Adresa redakcie: Naša Senica, Mestský úrad, Štefánikova 1408/56, 905 01 Senica. Vedúca
redaktorka Mgr. Viera Barošková (telefón 034/651 5001-4, kl. 118). Jazyková úprava Anna Maximová. Uzávierka 20. v každom mesiaci. Povolené pod číslom 1/93 OÚ
Senica, Registračné číslo: Ministerstvo kultúry SR EV 3151/09. Redakcia si vyhradzuje právo príspevky skrátiť, redakčne upraviť alebo aj neuverejniť. Zodpovednosť za
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ateľovi, a tak Poppy začne uvažovať, že
možno je čas prestať sa snažiť urobiť šťast-
nými všetkých naokolo a zamerať sa na
chvíľu na seba...
Vstupné: 2 eurá, MP 12 r., 118 min.

� Piatok 11. december
OPERACE DUNAJ
Keď do krčmy, tak tankom. Ľudovka „Tá
naša krčma je pekne postavená“ hosťom
v malej českej krčmičke poriadne zhorkla
potom, čo do nej nabúral tank. Zablúdený
a zastaraný účastník augustovej invázie
nepriateľsky naladených spriatelených
vojsk. Príbeh z 21. augusta 1968, ktorý mal
nečakane zábavný rozmer. Aj posádka sta-
ručkého tanku „Beruška“ je presvedčená,
že prichádzajú do Československa zachra-
ňovať slobodu a demokraciu. Vinou série
nešťastných náhod omylom zablúdia do
ospalej českej dedinky, kde sa v krčmičke
práve oslavuje odchod do dôchodku...
Vstupné: 2,30 eura, MP 12 r., 104 min.

� Sobota 12. a nedeľa 13. december
ZASTANEŠ A NEPREŽIJEŠ 2
Dvakrát intenzívnejší, dvakrát akčnejší,
dvakrát taký silný adrenalínový zážitok,
ktorý vás nenechá vydýchnuť. Chev Cheli-
os prežije pád z helikoptéry, čínska mafia
mu vyoperuje jeho takmer nezničiteľné
srdce a nahradia mu ho srdcom, ktoré musí
pravidelne nabíjať, inak sa zastaví. Rozhod-
ne sa získať svoje srdce naspäť za každú
cenu, a tak sa začína šialená naháňačka po
uliciach L.A., v ktorej Chev odstráni každé-
ho, kto sa mu postaví do cesty.
Vstupné: 2,30 eura, MP 15 r., 96 min.

� Utorok 15.december
2012
Pred mnohými storočiami nám po sebe
Mayovia zanechali svoj kalendár s pres-
ným dátumom, kedy končí svet a popisom
toho, čo sa odohrá. Do dnešných dní rov-
nakú vec objavili astrológovia, numeroló-
govia odhalili vzory, ktoré ju predpove-
dajú, geológovia mienia, že už k nej malo
dávno dôjsť a dokonca ani vládni vedci nie
sú schopní zamlčať katastrofu biblických
rozmerov, ktorá na našu planétu čaká
v roku 2012. Proroctvo, na počiatku ktoré-
ho stáli práve Mayovia, je teraz podrobne
zaznamenané, prediskutované, rozobrané
a preskúmané. 
Vstupné: 2,50 eura, 158 min.

� Sobota 19. a nedeľa 20. december
VIANOČNÁ KOLEDA
Slovenský dabing. Ebenezer Scrooge začí-
na svoje vianočné sviatky mizerne ako zvy-
čajne, štekajúc na svojho oddaného úrad-
níka a veselého synovca. Ale keď ho
duchovia Vianoc minulých, prítomných
a tých, ktoré ešte len prídu, vezmú na
cestu, ktorá mu otvorí oči, starý Scrooge
síce neochotne, ale predsa priznáva, že je
načase otvoriť si srdce a napraviť chyby
minulosti, kým nie je príliš neskoro...
Vstupné: 2,50 eura, MP 10 r., 97 min.

Služby lekární 
5. - 6. 12. Lekáreň v Hodvábke,

Hurbanova ulica 

12. - 13. 12. Lekáreň Sun Pharma,
Sotinská ulica 

19. - 20. 12. Lekáreň Sun Pharma,
Hollého ulica

24. - 27. 12. Stará lekáreň, Hviez-
doslavova ulica 

1. 1. 2010 Lekáreň U Martina, 
Robotnícka ulica 

Urobte si darček  
Základná škola na Sadovej ulici v Seni-

ci pozýva všetky deti na tvorivé vianočné
dielne v sobotu  12. decembra od 9. do 11.
hod. v priestoroch školy. Na deti čaká
pestrá ponuka dielní na výrobu ozdôb
a darčekov k blížiacim sa Vianociam a spo-
ločná výroba obrovského adventného
venca.                  SCH

Vianočné trhy 
Mestské kultúrne stredisko Senica

a všetci predávajúci  pozývajú verejnosť
na tradičné Vianočné trhy v dňoch 15.-16.
decembra.  Dom kultúry Senica bude
otvorený pre kupujúcich od 8. do 18. hod. 

Využite možnosť kúpiť si odevy, textil,
obuv, drobný tovar, záclony, domáce
potreby, bižutériu, detský tovar, hračky,
vianočné ozdoby...

MsKS

Silvestrovská zábava
Mestské kultúrne stredisko Senica pri-

pravuje Silvestrovskú zábavu, ktorá sa
bude konať  v Dome kultúry  31. decem-
bra od 20. hod. Vstupné na podujatie, kde
sa bude o náladu starať hudobná skupina
The Brothers, je 20 eur. Vstupenky si zakú-
pite v Dome kultúry.       NS

Poľovnícky ples 
Regionálna organizácia Slovenského

poľovníckeho zväzu (RgO SPZ) so sídlom
v Senici oznamuje všetkým záujemcom,
že  23. januára 2010 sa uskutoční XVI. roč-
ník Poľovníckeho reprezentačného plesu
v Dome kultúry v Senici. Záujemcovia  si
lístky  môžu zakúpiť v kancelárii RgO SPZ
na  Hollého 750 v Senici od polovice
decembra t.r. Cena lístka  zostáva  nezme-
nená, teda  22 eur. Tel. 034/6514624,
0905/545 955.                           RgO SPZ


